

ရန်ကုန်ပရိုတက်စတင့်ပြန်လည်ပြုပြင်သောအသင်းတော်
Yangon Protestant Reformed Church
တနင်္ဂနွေစာစောင်၊ နံပတ် (၁၂၁)

နေ့စွဲ - ၁၉.၈. ၂၀၁၂

ပို့လေးကပ် - ခရစ်တော်၏မာတုရ/အာဇာနည်
(Polycarp - Martyr of Christ)

နိဒါန်း

သခင်ယေရှုခရစ်တော်၏ အသင်းတော်သည် မြေကမ္ဘာပေါ် ရှိစဉ်တလျှောက်၊ ဘေးဒုက္ခအခက်အခဲများကို အမြဲတမ်းခံစား ရလေ့ရှိပါသည်။ ဖြောင့်မတ်ခြင်းအတွက် ဒုက္ခများကိုခံစားရခြင်းသည် ဤဘဝရှိ အသင်းတော်၏ကံကြမ္မာပင် ဖြစ်နေပါသည်။ ထို အချက်အတွက် ကျွန်တော်တို့ မအံ့ဩသင့်ကြပါ။ အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် ဤအကြောင်းကို ကျမ်းစာက မရေမတွက်နိုင်လောက် အောင် နေရာများစွာ၌ ဖော်ပြထားပါသည်။ သူ၏ပထမသောသနာပြုခရီးစဉ်တွင် စုစည်းခဲ့သောအသင်းတော်များသို့ ရှင်ပေါလုက ပြောခဲ့သောစကားသည် ခေတ်တိုင်းအတွက် မှန်နေပါသည်။ “ငမ္ပတိုးသည မီးပေးသောဆင်းရဲဒုက္ခကိုခံ၍ ဘုရားသခင်၏ ဝိညာဉ်ကို ဝင်္ဂီကမည” (တမန် ၁၄:၂၂)။

ထို့ မရပ်နားသောဘေးဒုက္ခများက ယုံကြည်ခြင်း၏သူရဲကောင်း အများအပြားကို ထုတ်လုပ်ပေးပါသည်။ ထိုသူရဲကောင်း များတွင် သူတော်စင်များ၊ အမျိုးသားများ၊ အမျိုးသမီးများ၊ တစ်ခါတရံ ကလေးငယ်များ ပါဝင်ကြပါသည်။ သူတို့သည် သေသည့်တိုင် အောင် မိမိတို့၏အသက်များကို ယုံကြည်ခြင်းထက် မချစ်ကြသူများ၊ မိမိတို့ယုံကြည်ခြင်းများကို မိမိတို့သွေးများဖြင့် တံဆိပ်ခတ်နိုင် သူများ ဖြစ်ကြပါသည်။

ထိုသူရဲကောင်းများတွင် ပို့လေးကပ်သည် တဦးအပါအဝင်ဖြစ်သည်။ သူသည် စမူရုနမြို့(ယနေ့ခေတ် တူရကီနိုင်ငံတွင်ရှိ သည်)အသင်းတော်၏ အသင်းလူကြီးနှင့် သင်းအုပ်ဆရာဖြစ်သည်။ သူသည် ပထမဆုံးမာတုရ(အာဇာနည်)တော့မဟုတ်ပါ။ သူ့များ ထက်ပို၍လည်း ဒုက္ခအခက်အခဲများကို ခရစ်တော်အတွက် မခံစားခဲ့ပါ။ သူ၏သေဆုံးခြင်းသည် အခြားခရစ်ယာန်သန့်ရှင်းသူတို့၏ သေဆုံးခြင်းများထက် ပို၍ကျော်ကြားသောဖြစ်ရပ်လည်း မဟုတ်ပါ။ သို့သော် သူက မာတုရ(အာဇာနည်)အဖြစ်သေဆုံးချိန် သစ္စာရှိ ခြင်းကို ကျွန်တော်တို့အတွက် ဥပမာထားပေးခဲ့ပါသည်။ ကြီးသောဒုက္ခများခံစားရချိန်တွင် မစပေးသော ခရစ်တော်၏ကျေးဇူးတော် တန်ခိုးစွမ်းအားကို သက်သေပေးပါသည်။ ယနေ့ချိန်တွင် သခင်ယေရှုခရစ်တော်၏ဝေဂလိတရားကြောင့် ဒုက္ခအခက်အခဲများ ခံ စားနေကြရသော ဘုရားသခင်သန့်ရှင်းသူများအတွက် ခွင့်ပြုသောအားပေးမှုကို ပေးခဲ့ပါသည်။

ငယ်စဉ်ဘဝ

ပို့လေးကပ် မွေးဖွားသောနှစ်မှာ အေဒီ ၆၉ ဝန်းကျင်ဖြစ်သည်။ ရှင်ပေါလု ရောမမြို့တော်တွင် အသတ်ခံရချိန်နှင့် နီးနီးက လေးဖြစ်သည်။ ပို့လေးကပ်၏မိဘများသည် ခရစ်ယာန်များမဟုတ်ကြပါ။ မည်သည့်နေရာတွင် မွေးဖွားခဲ့သည်ကိုလည်း မသိရပါ။ သူသည် အသင်းတော်၏သမိုင်းကြောင်းတွင် ထူးဆန်းစွာ၊ ရှုပ်ထွေးစွာ ပေါ်လာခဲ့သူတယောက်ဖြစ်ပါသည်။ ထို့နည်းလမ်းသည် ဘုရားသခင် စောင့်မတော်မူခြင်း၏ လျှို့ဝှက်နက်နဲသောလမ်းပင်ဖြစ်ပါသည်။

စမူရုနမြို့မှစပါသည်(တကယ့်အသံထွက်သည် စမားနားဖြစ်ပါမည်)။ သင်မြေပုံကိုကြည့်လျှင်၊ ၎င်းမြို့သည် ဖေကီမြို့၏ အနောက်မြောက်ပက် မိုင်(၅၀) မရှိတစ်ဝိုက်တွင်တည်ရှိပါသည်။ ထိုမြို့တွင် အချိန်အတော်စောစောကပင် ခရစ်ယာန်အသင်းတော် တည် ရှိနေခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ ပေါလု ဖေကီမြို့တွင် အချိန်တော်တော်ကြာရှိကထဲက ဖြစ်နိုင်ပါသည်။ “တရုဏကအမညဂျာဗိယော သူ၏ စာသင်ရ ပုဉ် ဓမ္မစွာစွာထွိုး ဝေးတိုင်းဟောဟောအားပေးစွာ၊ အာဂျီလိယာဗိယော ယုဒလူ၊ ဝေဟလသလူ အေပမ္ပဒိုးတိုသည သခင် ဝေ ယဂျီဂါ ဓဂုတ္တပတ္တ ရားဝေတာကို ဝိကားရီက၏” (တမန် ၁၉:၁၀)။ သခင်ဘုရားကိုယ်တိုင်ကလည်း စမူရုနအသင်းတော်သို့ စာရေးခဲ့ပါသည်။ ထိုစာတွင် သခင်ခရစ်တော်က စမူရုနအသင်းတော်ကို အပြစ်တင်ခြင်းတစ်ခုမှ မရေးပါ။ အားပေးစကားသာပြောခဲ့ပါသည်။ နှိပ်စက်သူတို့လက် ထဲရောက်နေကြသော ဒုက္ခခံစားနေရသူများအား နှစ်သိမ့်မှုကိုပေးတော်မူခဲ့ပါသည်(ဗျာ ၂:၈-၁၁)။ ထိုစာရောက်လာချိန်တွင် စမူရုန အသင်းတော်၏သင်းအုပ်ဆရာမှာ ပို့လေးကပ်ဖြစ်နိုင်ပါသည်။ သူကပင် ထိုစာကို အသင်းတော်သို့ ပတ်ပြုခဲ့ပါမည်။ သို့သော် ထိုစာ က သူ၏ လူဆိုးတို့လက်တွင် မာတုရ(အာဇာနည်)အဖြစ် အသေခံခဲ့ခြင်းကိုတော့ ဘာကိုမှ ပြောမပြပါ။

မည်သို့ပင်ဖြစ်ပါစေ၊ ထိုအချိန်မတိုင်မီ နှစ်အနည်းငယ်က၊ တိမောသေ၏ညီဖြစ်သူ စထရာတီးယပ်(စ်)သည် စမူရုနအသင်း တော်တွင် သင်းအုပ်ဆရာဖြစ်ခဲ့ပါသည်။ ထိုအသင်းတော်၏ အလွန်ချမ်းသာသောအသင်းသူ ခဲလစ်တို့နှင့် သူ၏ဆင်းရဲသားများကို ကူညီခြင်းအလုပ်အား အကူအညီပေးသူတဦးတို့ အိမ်မက်တစ်ခုဖြစ်မက်ကြပါသည်။ ထိုအိမ်မက်တွင် သူမသည် မြို့၏ဂိတ်တံခါးတစ် ဖြစ်သော “အက်ဖီးဆီးယန်းတံခါး”သို့သွားကာ၊ လူနုစိဦး၏ကျွန်ဖြစ်သူ လူငယ်ကလေးတဦးအား သွားကယ်ရမည်ဟု မြင်မက်လေ သည်။ ထိုကျွန်လူငယ်သည် ပို့လေးကပ်ပင်ဖြစ်ပါသည်။ အိမ်မက်အတိုင်း သွားကယ်ကာ ထိုကျွန်လူငယ် ပို့လေးကပ်ကို သူမ၏အိမ် သို့ ခေါ်လာခဲ့သည်။ သူ့ကို သခင်ဘုရား၏ယုံကြည်ခြင်းလမ်းများအား သင်ပေးလေသည်။ ကျောင်းလည်းထားပါသည်။ ထို့နောက် မိမိ၏မွေးစားသားအဖြစ် မွေးစားခဲ့ပါသည်။

ခဲလစ်တို့၏အိမ်ရောက်ပြီးမကြာမီ၊ ထိုသူငယ်၏နှလုံးသာတွင် ဝိညာဉ်တော်၏လှုပ်ဆောင်မှုသက်သေများကို တွေ့လာရသည်။ သူသည် လေးနက်သူ၊ ဣန္ဒြေကြီးသူ၊ သူနှင့်ဆက်ဆံရသူများအပေါ် သနားကျင်နာတတ်သူ၊ ကျမ်းစာလေ့လာခြင်း၌သာ အချိန်အမြောက်အများအသုံးပြုသူ၊ အခြားသူများထံ မိမိ၏ယုံကြည်ခြင်းကို သက်သေခံရာ၌ လုံ့လဝီရိယရှိသူ ဖြစ်ပါသည်။ သူ၏ အခြားသူများအားလုံးထက်သာသော သရုပ်သကန်မှာ မိမိကိုယ်ကို ငြင်းပယ်နိုင်ခြင်းဖြစ်သည်။ သူ့အား တူရားသခင်က မာတူရ (အာဇာနည်)အဖြစ် နောက်ပိုင်းတွင် အသုံးပြုရန် ပြင်ဆင်နေခြင်းဖြစ်ပါသည်။ လူတို့သည် မည်မျှ အပေါ်ယံကျော အပျော်အပါး၊ ဟေးလားဝါးလာသာ နေချင်လိုက်ကြပါသနည်း။ ဤလောကပစ္စည်းများကို ရလေလိုလေ အိုတစ္ဆေဖြစ်နေကြလျက်၊ မည်သို့မျှ လောဘဇော မသတ်နိုင်ကြသည်ကို တွေ့နေရခြင်းသည် အတော်ခက်ပါသည်။ ထိုသို့သောသူများ မာတူရ(အာဇာနည်)အဖြစ်သေခြင်းကို ရင်ဆိုင်သောအခါ မည်သူမျှ မလိုချင်တတ်ကြပါ။

ပို့လေးကပ်ဘဝ၏ စိတ်ဝင်စားစရာကောင်းလှသော ဘဝအစပိုင်းကို တမန်တော်ယောဟန်နှင့်အသိမိတ်ဆွေဖြစ်ခြင်းတွင် တွေ့ရပါသည်။ နှစ်ပေါင်း(၂၀)ခန့် မိတ်ဆွေဖြစ်ခဲ့ကြပါသည်။ ပို့လေးကပ်သည် တမန်တော်ကြီးယောဟန်ထံတွင် ကျမ်းစာသင်ရသော မဟာအစွန်ထူးကြီးကိုရခဲ့ပါသည်။ ပို့လေးကပ်ကို မနာလိုဖြစ်ဖို့လွယ်ပါသည်။ တွေးကြည့်ပါ သခင်ယေရှု၏အချစ်ဆုံးတမန်တော်ကြီးထံ သခင်ခရစ်တော်နှင့်အတူနေစဉ်က ဘာတွေသင်ပေးခဲ့သည်ကို နှစ်များစွာအတူသင်ရခြင်းသည် အံ့ဩစရာ ကောင်းလှမည် အမှန်ပင်ဖြစ်ပါမည်။ ထိုသို့ သေချာစွာသင်ယူရခြင်းက အသင်းတော်တွင် အမှုတော်ဆောင်ဖို့ကို ပြင်ဆင်နေခြင်းသာဖြစ်ပါသည်။

စမူရန်မြို့တွင်လုပ်ကိုင်မှုများ

စမူရန်မြို့တွင် ပို့လေးကပ်ကို တူရားသခင်ပေးသော တာဝန်များသည် ကျယ်ပြန့်လှသလို၊ အရေးကြီးကြပါသည်။ ပထမတွင် သူသည် သင်းထောက်တဦးဖြစ်ကာ၊ ဆင်းရဲသူများအား ကူညီစောင့်မခြင်းတွင် အမှုတော်ဆောင်ပါသည်။ ထိုအမှုတော်သည် အသင်းတော်စတင်ချိန်က အလွန်အရေးပါပါသည်။ အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် အသင်းတော်သည် အစဉ်အမြဲ ညှင်းပန်းနှိပ်စက်ခြင်းကို ခံနေရသဖြင့်၊ ထိုသို့နှိပ်စက်ခြင်းများက သင်းထောက်တို့ကို အလွန်အလှုပ်များစေခဲ့ပါသည်။ သင်းထောက်များက မိမိတို့ခင်ပွန်းသည်များ ခရစ်ယာန်ဖြစ်သဖြင့် ထောင်ချခံရသော၊ အသတ်ခံရသောသူတို့၏ ဇနီးသည်များ၊ သားသမီးများကို ကြည့်ရှုခဲ့ကြရပါသည်။ ထောင်ကျနေရသောသန့်ရှင်းသူများကို ထောင်ဝင်စာတွေ့ကာ နှစ်သိမ့်ကြရပါသေးသည်။ တချိန်ထဲတွင် သူတို့တတ်နိုင်သလောက် ထောင်ထဲတွင် ဝေဒနာခံစားကြရခြင်းများ သက်သာရအောင် အစားအစာ၊ အဝတ်အစားတို့ကိုလည်း ပေးကမ်းကြရပါသည်။ ထို့အတူ မိမိတို့ကိုယ်တိုင်က ဆင်းရဲနေကြရသောအသင်းသူ/သားများထံမှ အလှူငွေကိုကောက်ခံကြရပါသေးသည်။

သို့သော် သူ၏ပညာများကြောင့် မကြာမီ ပို့လေးကပ်ကို အသင်းလူကြီးအဖြစ်အမှုတော်ဆောင်ရန် အသင်းတော်က ခေါ်ပါသည်။ နောက်မကြာမီ သင်းအုပ်ဆရာဖြစ်လာပါသည်။ အချို့ကဆိုလျှင် တမန်တော်ကြီးယောဟန်ကိုယ်တိုင်က လက်တင်မင်္ဂလာပေးသည်ဟု ပြောကြပါသည်။ ထို့အပြင် မမှန်ပါလျှင်လည်း၊ ယောဟန်ကိုယ်တိုင် ထိုလက်တင်မင်္ဂလာအခန်းအနားသို့ လာခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါမည်။ ပို့လေးကပ်၏ ကျော်ကြားခြင်းနှင့်လွှမ်းမိုးခြင်းသည် အာရှမိုင်းနာတစ်ခုသို့ပင်ဖြစ်ပါသည်။ တမန်တော်ကြီးယောဟန်နှင့် အတူတကွ အမှုဆောင်သူဖြစ်၍သာ ကျော်ကြားခဲ့သည်မဟုတ်ပါ။ သူ၏တူရားတရား ရှိသေးလေးစားသောအသက်တာကြောင့်လည်း ထိုပက်ခြမ်းတွင်ရှိသောကမ္ဘာမှ သန့်ရှင်းသူများကြား ကျော်ကြားရခြင်းဖြစ်ပါသည်။

ထိုနှစ်များကြားအမှုတော်ဆောင်ခြင်းတွင် စိတ်ဝင်စားစရာအချက် အတော်များများရှိနေပါသည်။ ပေါလု၏ ပထမသာသနာပြုရေးစဉ် စတင်ရာအသင်းတော်ဖြစ်သော ဆီးရီးယားနိုင်ငံ အနွှိအုတ်မြို့အသင်းတော်၏သင်းအုပ်ဆရာ အစ်(ဂ်)နေးစီးယပ်(စ်) ရောမမြို့တော်သို့အသွားရေးတွင် စမူရန်မြို့သို့ဝင်လာခဲ့ပါသည်။ အစ်(ဂ်)နေးစီးယပ်(စ်)သည်လည်း ရောမမြို့တော်တွင် မာတူရ (အာဇာနည်)အဖြစ် သေဆုံးခဲ့ပါသည်။ စမူရန်မြို့တွင် ပို့လေးကပ်နှင့်အစ်(ဂ်)နေးစီးယပ်(စ်)တို့နှစ်ဦး နေ့ရက်အနည်းငယ် ငြိမ်းချမ်းစွာအတူတူနေခဲ့ကြပါသည်။ ယူစင်က သူတို့နှစ်ယောက်အတူတူ တမန်တော်ကြီးယောဟန်ထံ ကျမ်းစာသင်ခဲ့ရချိန်များကို အေးအေးလူလူပျော်ရွှင်စွာ ပြန်ပြောင်းသတိရပြောဆိုခဲ့ကြပါသည်။

နော်ကမားမကြာမီ ပို့လေးကပ်လည်း ရောမမြို့သို့ ရေးသွားပါသည်။ သခင်ယေရှုအသေခံသောနေ့ ရင်ပြန်ထမြောက်သောနေ့တို့အပေါ် အငြင်းပွားမှုက အသင်းတော်အား အစိတ်စိတ်အမွှာမွှာကွဲစေမတတ် ဖြစ်နေ၍ဖြစ်သည်။ အာရှမိုင်းနားမှ အသင်းတော်များက ထိုနေ့ရက်တို့ကို ဖြစ်ပျက်သောနေ့အတိအကျတွင် ကျင်းပကြပါသည်။ သခင်ယေရှု သူ၏တပည့်တော်များနှင့် နောက်ဆုံး ပဿခါပွဲ ကျင်းပခဲ့သော၊ နိဆန်းလ (၁၄)ရက်နေ့မှ စတင်၍ထိုနေ့ရက်တို့ကို ကျင်းပပါသည်။ ထို့ကြောင့် ထိုနေ့ရက်သည် နှစ်စဉ် နေ့ပြောင်းပြောင်းသွားလေ့ရှိသည်။ နှစ်စဉ် တနင်္ဂနွေနေ့ မကျရောက်တတ်ပါ။ ပို့လေးကပ်က ထိုသို့ကျင့်သုံးခြင်းသည် တမန်တော်များစေတီမှ စတင်ကျင့်သုံးလာသောပုံစံဖြစ်သည်ဟု ပြောသည်။ ပေါလုနှင့်ယောဟန်တို့ကလည်း အသင်းတော်များကို ထိုသို့ပင် သွန်သင်ခဲ့ကြပါသည်ဟု ပြောသည်။ သို့သော် အခြားသောအသင်းတော်များက ရောမမြို့အသင်းတော်၏ဦးဆောင်မှုဖြင့်၊ နှစ်စဉ် တနင်္ဂနွေနေ့တွင်သာ ကျင်းပချင်ကြသည်။ သူတို့က ထိုနေ့ကို နွေဦးရာသီ(မတ်လလယ်)၏ပထမဆုံးတနင်္ဂနွေနေ့တွင် ကျင်းပရန် သတ်မှတ်ချင်ကြသည်။ ကြည့်လျှင် မေးခွန်းသည် ဘာမှအရေးမကြီးလှပါ။ သို့သော် ထိုမေးခွန်းကလေးက အစပျိုးခရစ်ယာန်အသင်းတော်များကို အုပ်စုနှစ်စုသို့ ကွဲပြားစေလှအောင်ဖြစ်ခဲ့ပါသည်။

ထိုပြဿနာဖြေရှင်းရန် ပို့လေးကပ် ရောမမြို့သို့ သွားခြင်းဖြစ်သည်။ ရောမမြို့သင်းအုပ် အဲန်နီစီးတပ်စ်နှင့်ပြောဆိုရန်ဖြစ်သည်။ သူတို့နှစ်ဦး ကြာမြင့်စွာပြောဆိုကြသည်။ သို့သော် မည်သူ့ကမျှ မည်သူ့ကို မဆွဲဆောင်နိုင်။ နောက်ဆုံးရလဒ်မှာ အသင်း

တော်များက မိမိတို့ကျင့်ပုဂံသောနေ့ကို ခါးသီးခြင်း၊ ငြင်းခုံခြင်း၊ ရန်ဖြစ်ခြင်းမရှိ လွတ်လပ်စွာသတ်မှတ်ကြရန် ဆုံးဖြတ်ကြပါသည်။ သူတို့၏သူငယ်ချင်းဖြစ်မှုဖြင့် ခွဲခွာခြင်းကို ပေါ်ဆောင်သည့်အနေနှင့်၊ အန်နီစီးတပ်စ်က ပို့လေးကပ်ကို ရောမမြို့အသင်းတော်၌ ပွဲတော်မင်္ဂလာပေးခြင်းအားဦးဆောင်ပေးရန် ဖိတ်ကြားပါသည်။ ပို့လေးကပ်ကလည်း ဝမ်းသာစွာဦးဆောင်ပေးပါသည်။

ပို့လေးကပ်၏မာတုရ(အာဇာနည်)အဖြစ်သေဆုံးခြင်း

ထို့ခေတ်ကအသင်းတော်၌ ရှိကြသူများ၏ခေါင်းတွင် နှိပ်စက်ညှဉ်းဆဲခံရခြင်းအကြောင်းသည် အမြဲတမ်းရှိနေပါသည်။ ရက်စက်ကြမ်းကြုတ်လှသော နှိပ်စက်ခြင်းများမှ ရပ်ဆိုင်းကာ အေးချမ်းစွာနေရချိန်ကလေးများတော့ တခါတခါ ရှိတတ်ပါသည်။ ထို့အတူ နှိပ်စက်ညှဉ်းဆဲခြင်းများ ရှုတ်တရက် ပြင်းထန်စွာ ခေါသနှင့် ထွက်လာတတ်သည်များလည်း ရှိတတ်ပါသည်။ ရောမအင်ပိုင် ယာကြီးတွင် အသင်းတော်ကို မှန်းတီးကြပါသည်။ အထူးသဖြင့် ဂျူးလူမျိုးများကဖြစ်သည်။ သူတို့နောက်တွင် ရှုပ်တုကိုးကွယ်သော ရောမလူမျိုးများဖြစ်သည်။ သဘာဝကပ်ကြီးများဖြစ်ကြသည့် ရေကြီးခြင်း၊ ငလျင်လှုပ်ခြင်း၊ မိုးခေါင်ခြင်း စသည်တို့မှ တမျိုးမျိုး ဆိုက် ရောက်သည်နှင့် ခရစ်ယာန်တို့ကြောင့်ဟု ခွပ်ခွဲကြပါသည်။ ခရစ်ယာန်တို့က ဆီဇာကောရာ၏ကို ဘုရားအဖြစ် မကူးကွယ်၍ ဟု အပြစ်တင်ကြတော့သည်။

ပို့လေးကပ် အသက်ကြီးသောအခါ၊ ၈၅ နှစ်ခန့်ရှိမည်ဟု မှန်းဆရပါသည်။ ခမူရန်မြို့တွင် ပြင်းထန်လှသောနှိပ်စက်ညှဉ်းဆဲခြင်းရောက်ရှိလာပါသည်။ ခရစ်ယာန်တို့၏သွေးကို ဆာလောင်နေသောလူ့အုပ်ကြီးက ခရစ်ယာန်(၁၄)ဦးကို ဖမ်းဆီးကာ၊ အရိနာလူသတ်ကွင်းထဲတွင် ခြင်္သေ့စားကျွေးပစ်လိုက်ကြသည်။ ထိုအထဲမှ တဦးသာလျှင် ရဲဝန်စွာအသေခံပါသည်။ ထိုသူက သူ့အား ညစာအဖြစ်စားရန် ပျင်းနေသောခြင်္သေ့ကို ပါးရှိုက်ကာ ကိုက်စားစေပါသည်။

လူထုကြီးက ကျေနပ်ပုံမရသေးပါ။ ခရစ်ယာန်များကို ထပ်ခေါ်ခဲ့ဟု အော်ဟစ်နေကြပြန်ပါသည်။ အထူးသဖြင့် သူတို့က ပို့လေးကပ်ကို ခေါ်ထုတ်ခဲ့ဟု အကျယ်လောင်ဆုံး အော်ဟစ်ကြပါသည်။ သူသည် ခရစ်ယာန်တို့၏ခေါင်းဆောင်ကြီးဖြစ်ကြောင်း သူတို့က အသေအချာသိနေကြပါသည်။ ထို့အချိန်တွင် အသင်းသူ/သားများ၏တိုက်တွန်းမှုကြောင့် ပို့လေးကပ် လှုံ့ရှုရာ၌ ပုန်းနေခဲ့သည်။ ရဲများက သူ့ကို ရှာကြသည်။ သူပုန်းနေရာကိုသိသော အစေခံတဦးအား ဆိုးရွာစွာနှိပ်စက်ကြသဖြင့် မခံနိုင်ဘဲ ထုတ်ပြောသောကြောင့် ပို့လေးကပ်ကို ဖမ်းမိကြပါသည်။

ပို့လေးကပ်ကို အရိနာလူသတ်ကွင်းသို့ ခေါ်ထုတ်သောနေ့တွင် လူ့အုပ်ကြီးနှင့်အတူ မြို့တော်ဝန်လည်း ရှိနေပါသည်။ ပို့လေးကပ်အား မြို့တော်ဝန်ရှေ့ခေါ်လာကာ၊ ချက်ချင်း တရားစီရင်ကာ၊ ချက်ချင်း သတ်မိန့်ချမှတ်ပါသည်။ ထိုအချိန် သွေးဆာနေသောလူထုကြီးက သွေးပျက်ဖွယ် သူ့အသွေးကို တောင်းဆိုအော်ဟစ်နေကြပါသည်။ တရားစီရင်ခြင်းသည် လုံးဝ ပုံမမှန်သလို၊ တရားဥပဒေနှင့်လည်း ညီညွတ်မှုမရှိပါ။ မြို့တော်ဝန်က ဤသို့မေးပါသည်။-

“ဆီဇာကောရာ၏ အမည်နှင့်ကျိန်ဆိုပါ! နောင်တရပါ! ဒိဋ္ဌိများသေကြပါစေဟု ကြေညာပါ!”

ထို့အခါ ပို့လေးကပ်က လူထုကြီးဖက်သို့မျက်နှာကိုလှည့်ကာ၊ သူတို့အား လက်ညှိုးထိုးလျက်၊ “ဒိဋ္ဌိများသေကြပါစေ!” ဟု ဟစ်ကြွေးလိုက်ပါသည်။

သို့သော် မြို့တော်ဝန်ကလည်း ပို့လေးကပ် ဘာကိုဆိုလိုကြောင်း သဘောပေါက်လိုက်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် “ဒိဋ္ဌိကြီး၊ ခရစ်တော်ကို ကျိန်ဆဲပါ။ သင့်ကို ငါ လွှတ်မည်”ဟု တခါပြန်ပြောပါသည်။

ထို့အခါ ပို့လေးကပ်က “ငါ သူ့ကို ရှစ်ဆယ့်ခြောက်နှစ်လုံး အမှုဆောင်ခဲ့သည်။ သူ ငါ့အပေါ် ဘာအမှားမှ မလုပ်ခဲ့၊ ဘာကြောင့် ငါ့ကယ်တင်ရှင်နှင့်ဘုရင်ကို စော်ကားရမည်နည်း”ဟု ပြန်ပြောလိုက်ပါသည်။

မြို့တော်ဝန် - “ဆီဇာကောရာ၏အမည်နာမနှင့် ကျိန်ဆိုခြင်းကိုပြုပါ”

ပို့လေးကပ် - “သင် ငါ့ကို သွေးဆောင်နိုင်သည်ဟု ထင်နေလျှင်၊ မိမိကိုယ်ကို မြောက်ပင်နေခြင်းသာဖြစ်မည်။ အမှန်တရားအားလုံးနှင့် လေးနက်စွာကျိန်ဆို၍ ငါ ပြောမည်။ ငါသည် ခရစ်ယာန်တယောက်ဖြစ်သည်။”

မြို့တော်ဝန် - “ငါ့မှာ ခြင်္သေ့များရှိသည်။ ငါ့အမိန့်ပေးသည်နှင့် သင်တပေဆုံးပြီ။”

ပို့လေးကပ် - “သင် အမိန့်ပေးလိုက်ပါ။ ငါတို့ ခရစ်ယာန်များအတွက် သေခြင်းသည် ကောင်းခြင်းမှဆိုးခြင်းသို့ သွားခြင်းကိစ္စမဟုတ်။ သေခြင်းသည် ဆိုးညစ်ခြင်းကို ခန်းနားစွာဖြတ်သန်းလျက် ဘုရားသခင်မြှောက်ပေးခြင်းသို့ ဝင်ရောက်ရခြင်းဖြစ်သည်။”

မြို့တော်ဝန် - “သင် နောင်တမရလျှင်၊ သင် ခြင်္သေ့များကို လုံးဝမမှုသောကြောင့် သင့်ကို တိုင်ပင်တွင် မီးရှို့သတ်မည်။”

ပို့လေးကပ် - “သင်သည် ငါ့ကို တနာရီမျှသာလောင်ပြီး၊ ငြိမ်းသွားမည့်မိမြင့် ချိန်းခြောက်နေသည်။ သို့သော် ထာဝရတောက်လောင်နေသောငရဲမီးသည် ရောက်လာမည်ကို သင်မသိပါတကား။ ဘုရားတရားမရှိသောသူတို့ကို ဝါးမြို့ပစ်မည့် ပြစ်ဒဏ်ပေးခြင်း ရှိနေသည်ကို သင်မသိပါတကား။ အချိန်ဆွဲမနေနှင့် ငါ့ကို ကြိုက်သလိုလှုပ်ပါ။”

ထို့နောက် ပစ်ဒဏ်ကို ချက်ချင်းချမှတ်သည်။ လူ့အုပ်ကြီးကလည်း ခေါသတကြီးနှင့်သစ်ဈေးများ၊ မီးရှို့စရာထင်းများကို ရှာဖွေကြသည်။ သူတို့နှင့်အတူ ဂျူးများက ဝမ်းသာစွာ သွားများဖြဲကာ ကူညီကြသည်။ ပို့လေးကပ်က တာဝန်ကျ စစ်သားများကို၊ သူ့အား တိုင်တွင် ကြီးနှင့်တုတ်ခရာမလို့ကြောင်း၊ သူထွက်ပြေးမည်မဟုတ်ကြောင်း အေးဆေးစွာပြောပြပါသည်။ မီးတောက်ကြီးသည် ပို၍ပို၍မြင့်မားသွားသည်။ သို့သော် မီးတောက်မီးလျှံများကြားရှိ ခရစ်တော်၏အစေခံထံမှ ဤဆူတောင်းသံကို ကြားရပါသည်။ “အနန္တတန်ခိုးတော်ရှင် ဘုရားသခင်၊ ကောင်းချီးအပေါင်းနှင့်ပြည့်စုံသူ သားတော်သခင်ယေရှုခရစ်၏အမ၊ သူ့အားဖြင့် ကိုယ်တော်ကို သိနိုင်ရသော ကျေးဇူးတော်ကို ကျွန်ုပ်တို့ ရကြပါသည်။ ကောင်းကင်တမန်အပေါင်းတို့နှင့်တန်ခိုးအပေါင်းတို့၏ ဘုရားသ

ခင်၊ ဖန်ဆင်းခြင်းတစ်ခုလုံးနှင့် ကိုယ်တော်ရှေ့တော်မှောက်တွင် အသက်ရှင်ကြသော ဖြောင့်မတ်သောအနွယ်တို့၏တူရားသခင်၊ ယူကုန်တို့ ကိုယ်တော်အတွက် အသေခံရသောအဖြစ်နှင့် ထိုက်တန်သူအဖြစ် သတ်မှတ်ပေးသောကြောင့် ကိုယ်တော်ကို ကျေးဇူးတင်ပါသည်။ သခင်ယေရှုခရစ်တော်၏ခွက်ကို သောက်ခွင့်ပေးသောကြောင့်၊ ကိုယ်တော်၏မာတုရ(အာဇာနည်)များတွင် ပါဝင်ခွင့်ပေးသောကြောင့် ကျေးဇူးတင်ပါသည်။ ကိုယ်တော် ဂရုဏာတော်အားလုံးအတွက် ကျေးဇူးတင်ပါသည်။ ထာဝရယုဒဗုဒ္ဓဘာသာတော်မင်းဖြစ်သူ ယေရှုခရစ်အားဖြင့် ကိုယ်တော်ကို ကောင်းချီးပေးပါသည်။ ဘုန်းတော်ကို ချီးမွမ်းပါသည်။ ကိုယ်တော် သားတော်ထံ၊ ကိုယ်တော်ထံ၊ ဝိညာဉ်တော်ထံ ဘုန်းကျက်သရေတော်သည် ယူမူစေ၍၊ ထာဝရကာလတိုင်အောင် ရှိနေပါစေသော်၊ အာမင်။”

ထိုသို့ ယုံကြည်ခြင်းအတွက် သေဆုံးခဲ့ကြသူတို့နှုတ်ခမ်းများမှ ဆုတောင်းသံများ၊ ကျေးဇူးတော်ချီးမွမ်းသံများသည် ကျွန်တော်တို့အတွက် ထာဝရတည်သောသင်ခန်းစာများကို ရစေပါသည်။ အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် ထိုသူတို့သည် သူတို့ တာကိုယုံကြည်သည်ကို သေချာသိကြသူများဖြစ်သည်။ ထိုသို့သောအမှန်တရားကို တကယ်ချစ်ကြသူများဖြစ်ကြသည်။ ထို့အပြင် ထိုအမှန်တရားအတွက်လည်း သေဖို့အသင့် ရှိနေကြသူများဖြစ်ပါသည်။ ပိုလေးကပ်သည် အမှန်တရားကိုချစ်မြတ်နိုးလှကြောင်း ပိလစ်ပိုင်မြို့အသင်းတော်သို့ သူ့ရေးခဲ့သောစာမှ ထင်ရှားနေပါသည်။ သူက “ယေရှုခရစ်သည် လူ့အသွေးအသားကို ဆောင်ယူလျက် ကြွလာသည်ဟု မပြောသူတို့င်းသည် အန္တိခရစ်ဖြစ်ပါသည်။ လက်ဝါးကပ်တိုင်၏ နက်နဲခြင်းအကြောင်းကို ဝန်မခံသူတို့င်းသည် နတ်ဆိုးဖြစ်ပါသည်။ သခင်ဘုရား၏နှုတ်ကပတ်တော်ကို ကိုယ်ကြိုက်ရာဆွဲ၍၊ ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းမရှိ၊ တရားစီရင်ခြင်းမရှိဟု ပြောသူသည် ဇာတန်၏ သားဦး ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ငါတို့သည် ထိုလူ့အုပ်၏ ဗလွတ်ရွတ်တပြောနေခြင်းများနှင့် မှားယွင်းသောသင်ပေးခြင်းများကို စွန့်ပစ်ကြပါမည်။ အစကထဲက ငါတို့ထံ ပေးထားပြီးဖြစ်သော နှုတ်ကပတ်တော်ကိုသာ ယုံကြည်ကြပါမည်”ဟု ပြောခဲ့ပါသည်။

ယနေ့ခေတ်တွင်လည်း အချိန်မရွေး နှိပ်စက်ညှဉ်းဆဲခြင်းသည် အသင်းတော်အပေါ်ကျရောက်နိုင်ကြောင်း သိထားကြလျက်၊ ဤအကြောင်းအရာများကို ကျွန်တော်တို့ သတိထားသင့်ကြသည်မဟုတ်ပါလား?

(Portraits of Faithful Saints, Prof. Herman Hanko၏စာအုပ်မှ ဘာသာပြန်ပါသည်)

xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx

အနာဂတ်အတွက်လင်းရောင်ချည်
(Light for the Future)

“ကော့ဒ်မဟုတ်သောအရာကို ငမ္တိုးအား အဘယျှုပ်ပမည့်လှားဟု မေးတတ်သော အမီးဂျိလိပမည့်လှားဟု၊ အပို ထာဝရဘုရား၊ မိကုသောတော့အလင်း ကို အကုသုတ္တံအပူမသာ ပေပထုနင်းဝေတော့မူပမူ။- သူတို့၌ ဆန္ဒပမူ၊ စပ်စွာပေပမူမီး၍၊ သူတို့ဝမ်းခဲမာကိုခဲဝမ်းဂျိလိပထုက အကုသုတ္တံ သာ၍ဝမ်း ဝေမာကုဝေစေတာ့မူ၏။- ဂင်မုဝပမူ အပူ၍ပေပမူမည့်။ အေကာ့ဒ်မူကား၊ အကုသုတ္တံ လှုပ်ခတ်ပမူအေရသာအေဟုတ်ကို ကိုယုတော့အဂျိလိပထုလှား သာလဒ် အေဟုတ်ဝေပေတော့မူ၏။” ဆာလ် ၄၆-၈

ယနေ့ခေတ်တွင် ကျွန်တော်တို့ အဓိကမေးကြသောမေးခွန်းတစ်ခု ရှိပါသည်ဆိုလျှင်၊ ဤမေးခွန်းသာဖြစ်ပါမည်။- “ဘယ်သူက ငါတို့ကို ကောင်းသောအရာကို ပြောပြမှာလဲ?” ၎င်းမေးခွန်းကို ပုံစံမျိုးစုံဖြင့် ကြားနေရပါသည်။ သနားစရာကောင်းသော စိတ်နှလုံးများကို ပိုင်ဆိုင်နေကြသူ သန်းပေါင်းများစွာသောလူအများက ဘာသာစကားမျိုးစုံနှင့်မေးမြန်းနေတတ်ပါသည်။ အံ့ဩစရာမဟုတ်ပါ။ အချိန်ပြည့်၊ ကမ္ဘာကြီးသည် ပြဿနာပေါင်းစုံ၊ ဆိုးညစ်ခြင်းပေါင်းစုံ၊ ဆင်းရဲဒုက္ခမျိုးစုံနှင့်သာ ရစ်ပတ်နေပါသည်။ ကာတွန်းဆရာများက ကမ္ဘာဟောင်းကို ဝမ်းနည်းစရာများကုန်လွန်သွားခဲ့ပုံနှင့် ဒဏ်ရာအမြောက်အများမှ သွေးများစီးကျနေသော ပုံကို ရေးပြတတ်ကြပါသည်။ နေရာတိုင်းတွင် ကျွန်တော်တို့သည် အံ့ဩမှုများ၊ မယုံသင်္ကာမှုများ၊ စိတ်မချနိုင်ခြင်းများ၊ မကောင်းသော စိတ်သဘောထားများနှင့် မျိုးစုံသောဆိုးညစ်ခြင်းများကို ကြားနေ၊ တွေ့နေကြရပါသည်။

ထိုသို့သော ပရိုမရဲ ပရမ်းပတာဖြစ်ခြင်းထဲတွင်၊ ဆင်းရဲဒုက္ခမျိုးစုံပြည့်နေသောကမ္ဘာကြီးအလယ်တွင် မကြာခဏ၊ ထပ်ခါတလဲလဲ တောင်းဆိုနေသော အော်သံကို ကျွန်တော်တို့ ကြားနေရပါသည်။- မည်သူက ငါတို့ကို ကောင်းမြတ်ခြင်းကို ပြပေးမည်နည်း?

အဖြေများသည်လည်း အလျင်အမြန် ရောက်လာနေကြပါသည်။ အများက မေးကြသည်နည်းတူ၊ အဖြေပေးကြသူများလည်း များပြားနေပါသည်။ သူတို့က- “ငါ့စိတ်ကို လာကြ၊ ငါပေးတဲ့ဥပမာအတိုင်းနေကြ၊ အစိုးရပုံစံ ဟိုဟာ/ဒီဟာကို လက်ခံကြ၊ ငါပြောတာကို ယုံကြ၊ ငါပြောပြတဲ့အတွေးအခေါ် နည်းလမ်းတွေကို ကျင့်သုံးကြ၊ အဲဒါဆိုရင် ကောင်းမြတ်ခြင်းကိုရကြမယ်၊ ကောင်းတာလုပ်ရင် ကောင်းတာရမယ်၊ သင်တို့ရဲ့ ဆာလောင်ဝတ်မှတ်နေခြင်းတွေအားလုံးအတွက် ထာဝရတည်မြဲတဲ့ကောင်းမြတ်ခြင်းကို ရကြမယ်”ဟု ပြောတတ်ကြပါသည်။

ထို့မေးနေသောအမေးကို ဤကမ္ဘာပေါ်မှမည်သည့်အဖြေပေးသူတိုင်းကမှ ကျေနပ်လောက်အောင် အဖြေမပေးနိုင်ကြသည်ကို ကျွန်တော်တို့အာပတ်သူများ သဘောပေါက်ကြပါမည်။ ကမ္ဘာကြီးသည် ကျွန်တော်တို့အား ဦးဆောင်နိုင်ခွင့်ကို၊ ဆင်းရဲဒုက္ခအပေါင်းနှင့်ကြုံတွေ့ခဲ့ရသော လူသားမျိုးနွယ်ဆက်များ၌၊ မိမိဘာသာ ဆုံးရှုံးခဲ့ရပြီးဖြစ်သည်။ ပို၍မှီးဆင်းစွာပြောရလျှင်- ကမ္ဘာကြီးသည် ရှုပ်ထွေးခြင်းအညစ်အကြေးအမြောက်အများကို ထုတ်လုပ်ခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။ (မြန်မာ ဘုန်းစကားပြောပြရလျှင်၊ အရှုပ်ထွက်အမြောက်အများကို ထုတ်လုပ်ပြီးဖြစ်ပါသည်။) မည်မျှနည်းဆိုသော် ကမ္ဘာကြီးကပြောနေသော ငြိမ်းချမ်းခြင်း၊ အနားရခြင်းဟု ကတိ

ပေးနေသည်များကို နားပိတ်လိုက်ကြပါဟု အကြံပေး၍ပင် ရနိုင်ကောင်းပါသည်။ ကမ္ဘာကြီးသည် မိမိ၏ဆင်းရဲဒုက္ခနှင့်ပြည့်သော နှစ်(၆၀၀၀)သမိုင်းပြီးသောအခါ၊ ကျွန်တော်တို့ထံ ဒုတိယကမ္ဘာစစ်ကြီးကို ထပ်ပေးပြန်ပါသည်။

.....

ပထမဆုံး စဉ်းစားရမည့် မေးခွန်းမှာ- ကောင်းမြတ်ခြင်းဆိုသည်မှာ အဘယ်နည်း? မည်သူက ကျွန်တော်တို့ထံ ကောင်းမြတ်ခြင်းကို ပြမည်နည်း? ထိုသို့မေးသည့်အခါ၊ သင် ကောင်းမြတ်ခြင်းဟုပြောရာ ဘာကိုဆိုလိုပါသနည်း? ဟု ပထမမေးရန်လိုလားပါသည်။ ကျွန်တော်တို့ ဘုရားသခင်နှင့်နတ်ကပတ်တော်ကို နားထောင်ချင်သည်ဆိုလျှင် ထိုမေးခွန်း၏အဖြေက စိတ်အနှောက်အယှက် ဖြစ်စေမည် မဟုတ်ပါ။ ကောင်းမြတ်ခြင်းဆိုသည်မှာ ဤအရာဖြစ်သည်ဟု ကျမ်းစာတွင် နေရာအများ၌ပြောပြပါသည်။ သို့သော် ကျွန်တော် မိကွာ ၆:၈ ကိုသာ ကိုးကားပါမည်။ “အခိုးဝေးလူ၊ ဝေကာဝေးဝေသာလမုဒ်ကုပိပေတာမူ၊ ပီ။ တရားသဖုဝုဝုပုခင်း၊ ကဂျိဏာ ကု ဓမ္မာဂ္ဂုဝုခင်း၊ သုဇာတုရားသခင်းဝေဂျိဏာ ဝေတာဝု ဓမ္မိမုဒ်ဝေသာဝိတုသုဝု ကုဝုခင်းခင်းမသတပမ္ပ၊ အဘယျံ ဝေဇာသကာကု ဝိထာဝရဘုရား ဝေတာဝုဝေတာမူသနည်း။” ဤနေရာ တွင် ကောင်းမြတ်ခြင်း၏အနက်ပွင့်ချက်ကို တွေ့နိုင်ပါသည်။ တကယ်ကောင်းသော ကောင်းမြတ်ခြင်း၏ အဓိပ္ပါယ်ပွင့်ဆိုချက်ဖြစ်ပါ သည်။ ထိုကောင်းမြတ်ခြင်းကို သင်ပိုင်လျှင် သင်သည် ယူချိန်နှင့်ထာဝရကာလတိုင် ပျော်ရွှင်မည်ဖြစ်သည်။

သို့သော် ထောင်ပေါင်းများစွာသော အသံများက ကျွန်တော်ကို “ဘယ်သူက အဲဒီလို လုပ်နိုင်မှာလဲ? မိမိရဲ့အတွေးတွေ အားလုံးမှာ၊ စကားလုံးတွေအားလုံးမှာ၊ လုပ်ကိုင်ကျင့်ကြံခြင်းတွေအားလုံးမှာ ဂရုဏာကိုချစ်သောသူ၊ ဖြောင့်မတ်စွာနဲ့ပြုသောသူ ဘယ်မှာရှိလို့လဲ? ပြီးတော့ နိမ့်ချစွာ သူ့ဘုရားနဲ့အတူ သွားလာနေတဲ့သူ ဘယ်မှာရှိနိုင်မလဲ?” ဟု ပြောနေကြပါသည်။ အဖြေက တော့ ရှင်းပါသည်။ မည်သူ့မျှမရှိပါ။ ကျွန်တော်တို့၏ ပထမဆုံးမိခင်နှင့်ဖခင် အပြစ်ထဲသို့ ကျဆုံးကထဲကာ၊ ကျွန်တော်တို့သည် ထိုအရာများ၏ ဆန့်ကျင်ဖက်များကိုသာ လုပ်ကိုင်နေကြပါသည်။ ကျွန်တော်တို့သည် မဖြောင့်မှန်စွာ လုပ်ကိုင်ကြသည်။ ဂရုဏာတရားကို ကျွန်တော်တို့ မှန်းကြသည်။ ဘုရားသခင် ရှေ့တည့်တည့်တွင် ကျွန်တော်တို့ မာနကြီးစွာ အသက်ရှင်ကြပါသည်။ ၎င်းသည် သမိုင်းကပြောပြနေသော ဇော်ကြောင်းဖြစ်သည်။ ကမ္ဘာ့သမိုင်းဆိုသည်မှာ ထိုဆိုးရွားလှသော စွဲဆိုချက်ကို အနက်ပွင့်နေခြင်းတစ်ခုသာ ဖြစ်ပါသည်။

ထိုသို့ဖြစ်လျှင် ထိုတကယ့်ကောင်းမြတ်ခြင်းစီသို့ ကျွန်တော်တို့ မည်သို့ရောက်နိုင်ကြမည်နည်း?

အဖြေကို ကျွန်တော်တို့ ဆင်ခြင်တွေးတောဖို့ ကျွန်တော် ရွေးထားသောကျမ်းပိုဒ်တွင် တွေ့ရပါမည်။ အဖြေသည် ကျွန်တော်တို့ထံ ဆူတောင်းခြင်းပုံစံဖြင့် ရောက်လာပါသည်။ “အို ထာဝရဘုရား၊ မိကွာဝေတာမူအလင်းကို အကဇုပုပု၊ အေပုမသာ ဝေပုထုနုဝေးဝေ ဝေတာမူပုပု!”

ကျွန်တော်တို့သည် မဖြောင့်မှန်စွာ လုပ်ကိုင်ကြသည်။ ဂရုဏာတရားကို ကျွန်တော်တို့ မှန်းကြသည်။ ဘုရားသခင်ရှေ့တွင် နိမ့်ချစွာ အသက်ရှင်သူမရှိပါဟု ကျွန်တော်ပြောသောအခါ၊ တဦးတော့ရှိနေကြောင်း ကျွန်တော်ပြောဖို့ ကျန်ခဲ့ပါသည်။ ထိုတဦးသည် နာဇရက်မြို့သား ယေရှုဖြစ်ပါသည်။ သူသည် အမြဲတမ်း ချီးမွမ်းရမည့် ဘုရားသခင်ကိုယ်တိုင်ဖြစ်နေပါသည်။ သို့သော် သူသည် လူသားစစ်စစ်တဦးလည်း ဖြစ်ပါသည်။ သင်နှင့်ကျွန်တော်ကဲ့သို့ ဘာမှမခြားနားသော လူသားတဦးဖြစ်ပါသည်။ သူ၏လူသားဘဝဖြင့် သူသည် ဘုရားသခင်မှ လူသားတဦးထံသို့ တောင်းဆိုသမျှကို ပြည့်စုံစွာလိုက်နာခဲ့ပါသည်။ ကလေးငယ်ဘဝ ဗက်လင်မြို့မှ လူကြီးဘဝ ဂိုလ်ဂိုသာ(ဂေါလဂေါသ)အရပ် ကြောက်မက်ဖွယ် လက်ဝါးကပ်တိုင်ပေါ်ထိ၊ သူသည် ဖြောင့်မတ်စွာ ပြုမူပါသည်။ ဘယ်တော့မှ ချီတံ့ချီတံ့ ယိမ်းယိုင်ဝေခွဲမရမူ မရှိပါ။ သူသည် ဖြောင့်မတ်ခြင်းအားလုံးကို ပြည့်စုံစေခဲ့ပါသည်။ ထိုသို့ပြုသောကြောင့် အနိမ့်ဆုံးငရဲသို့ပင် ပို့ဆောင်ခြင်းခံခဲ့ရပါသော်လည်း သူသည် မှန်ကန်ကောင်းမြတ်ခြင်းနှင့် ပြည့်စုံစွာနေခဲ့ပါသည်။ သူသည် ဂရုဏာတရားကို ချစ်ပါသည်။ အမှန်ပင် သူသည် ဂရုဏာကို ချစ်မြတ်နိုးပါသည်။ ထိုအကြောင်း သူ၏သိုးများကို မေးကြည့်ပါ။ “သူသည် အံ့ဩစရာ ကောင်းလွန်းလှအောင် ဂရုဏာထားသူဖြစ်သည်။ သူတို့ကို စိတ်ပျက်လက်ပျက်ဖြစ်ခြင်း တွင်းဝမှ ကယ်တင်၍၊ သူတို့၏ခြေများကို ထာဝရတည်မြဲရာကျောက်ပေါ်သို့ တင်ပေးတော်မူသည်” ဟု သင့်ကို သူတို့က ပြန်ပြောကြပါမည်။ သူသည် အလွန်ဂရုဏာရှိသဖြင့် သူ့သိုးများကို အဆုံးစွန်ထိ ကယ်တင်ကာ၊ သူနှင့်အတူ သူတို့ကို ကောင်းကင်တို့နှင့်ဆိုင်သောနေရာများ၌ ထားရှိပါသည်။ ထိုအချက်ကို လက်ဝါးကပ်တိုင်ပေါ်ရှိ လူသတ်သမားအား မေးကြည့်ပါလေ။ သူက သင့်ကို သခင်ယေရှု၏ဂရုဏာအကြောင်း ပြောပြပါလိမ့်မည်။ သူ့အတွက် မျှော်လင့်ချက်မရှိတော့ချိန်၊ ကမ္ဘာကြီးနှင့်အသင်းတော်က ပူးတွဲ၍ ဖြောင့်မတ်သောတရားစီရင်ချက်ကို သူ့အပေါ်ချကြသဖြင့် မည်သည့်နေရာတွင်မျှ မျှော်လင့်ချက်ကို ရှာမတွေ့ချိန်တွင် ထို လူသတ်သမားသည် သခင်ယေရှုထံတွင် ဂရုဏာကို ရှာတွေ့ခဲ့ပါသည်။ သခင်ယေရှုက သူ့ကိုမမေ့ဖို့ တောင်းဆိုသောအခါ၊ သူသည် ဂရုဏာနှင့်ပြည့်သော၊ ကျေးဇူးတရားနှင့် ပြည့်သော အဖြေကို ကြားခဲ့ရပါသည်။ “ငါ အမှန်အကန်ပြောမည်၊ ယနေ့တွင်၊ သင်သည် ငါနှင့်အတူ ပါရာဒိုက်စ်တွင်ရှိမည်။” သခင်ယေရှုသည် ဂရုဏာနှင့်ပြည့်ဝသူ မဟုတ်ပါလား? သူသည် ဂရုဏာတရားကို ချစ်မြတ်နိုးလွန်းလှသဖြင့်၊ ဂရုဏာကို ပေါ်ပြန်ရန်အလို့ငှာ လက်ဝါးကပ်တိုင်ကို ခံစားခဲ့ပါသည်။ အရှက်ကွဲခြင်း၊ ငရဲထဲသို့ ဆင်းရဲခြင်းတို့ကို ဂရုမစိုက်ခဲ့ပါ။

ထို့အပြင် သူသည် သူ၏ဘုရားသခင်နှင့်အတူ နိမ့်ချစွာလျှောက်လှမ်းခဲ့ပါသည်။ ဘုရားသခင်က သူ့အား “ငါ့သား၊ ငါ့သိုးအားလုံးတို့အတွက် ပညတ်တော်များကို ပြည့်စုံစေပါ။ ထိုသိုးတို့၏ အပြစ်များအားလုံးအတွက် ပေးဆပ်ရမည်၊ သင့်ထံ ငါအပ်ပေးထားသူများ အားလုံးတို့အတွက် ထာဝရသေခြင်း၏ ဝါးမြို့ခြင်းကို ခံရမည်၊ ဘာမျှမဟုတ်သူအနေနှင့် ခံပေးရမည်၊ ထိုသေခြင်းကို မြည်းခမ်းရမည်” ဟု ပြောသောအခါ၊ “ပြောပါသခင်၊ ကိုယ်တော့ကျွန် နာခံလျက်ရှိပါသည်” ဟု ပြန်ပြောခဲ့ပါသည်။ သူ့နားထောင်

သည်။ နားထောင်သည့်အတိုင်း လှုပ်ကိုင်ခဲ့သည်။ ထာဝရဝေဒနာကို ခံစားခဲ့ပါသည်။ ထို့အချက်ကို သူ၏သနားစွာ ယာဇ်အော်ခဲ့ခြင်းတွင် ကြားရနိုင်ပါသည်။ “အို အကျွန်ုပ်၏အပ အဘယ့်ကြောင့် အကျွန်ုပ်ကို ခွန်ပစ်တော်မူသနည်း?”

.....

မှန်ပါသည်။ နာရေကိုမြို့သားယေရှုသည် ကောင်းမြတ်ခြင်းက တောင်းဆိုသမျှအားလုံးကို ပြည့်စုံစေခဲ့ပါသည်။ ထို့အကြောင်းကြောင့် ခမည်းတော်ဘုရားက သူ့ကို မြင့်မားစွာ ချီးမြှောက်တော်မူပါသည်။ သူသည် ယူ့တွင် ကောင်းကင်တို့၌ နားနေပါသည်။ သူ လက်ဝါးကပ်တိုင်ပေါ် ခံစားခဲ့သည့် ဆိုးရွားသော အားထုတ်လှုပ်ကိုင်ခဲ့ရမှုအားလုံး၏ ဆုလာဘ်များကို တွေ့မြင်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ သူသည် ဘုရားသခင်သို့သေဝယ်သီးခြင်းကို သိဆိုနေပါသည်။ ကောင်းကင်တမန်များက နှစ်ထောင်းအားရစွာ နားထောင်နေကြပါသည်။

သခင်ယေရှုအကြောင်းနှင့် သူ၏ချစ်ခြင်းသည် ကျွန်တော်ကျမ်းပိုဒ်ကပေါ်ပြသော ကောင်းမြတ်ခြင်းက ညွှန်းဆိုနေသောအရာ ဖြစ်ပါသည်။ ဘုရားသခင်ထံသွင်းခြင်းခံရသော ဆာလံရေးသားသူက ထို့အချက်ကို သိနေပါသည်။ ထို့ကြောင့် သူက ဘုရားသခင်ကို “အို ထာဝရဘုရား၊ မိကွသောတော့အလင်းကို အက၇၉၀၅၀ အပူမသာ ပေ့ထဟနုးဝေစတာ့မူပမ္မ !” ဟု တောင်းဆိုခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါသည်။

ထို့အကြောင်းကို ကျွန်တော် ကြိုးစားရှင်းပြပါမည်။ ဘုရားသခင်မှန်ကန်တော်၏အလင်းသည် သခင်ယေရှုဖြစ်ပါသည်။ ဘုရားသခင်မှန်ကန်တော်သည် သူ့ချစ်လှသော သူ့သားတော်ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ထာဝရဘုရား၏မျက်နှာတော်သည် ထာဝရရောင်ခြည်တော်ဖြာကျနေပါသည်။ သခင်ယေရှု ဂါလိလဲနယ်နှင့်ဂျူးဒီးယားနယ်တို့တွင် သွားလာသောအခါ၊ ကျွန်တော်တို့သည် ခမည်းတော်ဘုရားသခင်၊ သုံးပါးတဆူ ပဒိုညာဉ်ဘုရားအား သူ၏အားလုံးသောပြည်စုံတော်မူခြင်းဖြင့် တွေ့နေရပါသည်။ တခါက သခင်ယေရှု၏တပည့်တဦးဖြစ်သူ ဖိလစ်က “သခင်ယေရှု၊ ကျေးဇူးပြုပြီး ခမည်းတော်ကို ပြပါ” ဟုမေးလျှောက်သောအခါ၊ သခင်ယေရှုက “ဖိလစ်၊ ငါမင်းနဲ့အတူနေလာတာ ကြာလှပေ။ ခမည်းတော်ကိုပြပါလို့ အခုမှ မေးရလား၊ ငါဟာ ခမည်းတော်ထဲမှရှိနေတယ်၊ ခမည်းတော်ဟာလဲ ငါ့အထဲမှာရှိတယ်လေ၊ ခါ့ကြောင့် ငါ့ကိုတွေ့တဲ့လူဟာ ခမည်းတော်ကို တွေ့တယ်လေ” ဟု အဖြေပေးခဲ့ပါသည်။ မှန်ပါသည်။ သခင်ယေရှု၏လက်ဆောင်သည် ဘုရားသခင်၏နှလုံးတော်၊ မျက်နှာတော်စစ်စစ်ပင် ဖြစ်ပါသည်။ ဘုရားသခင်၏ပြောဆိုမှုမှန်ခြင်း၊ ချစ်ခြင်းနှင့် ဂရုဏာသည် သခင်ယေရှုထံ၌ရှိနေပါသည်။ သင် သူ့ကိုရလျှင်၊ သူ့ကိုစေလွှတ်သော ခမည်းတော်ကိုရခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

ဘုရားသခင်၏အလင်းသည် သူ၏ကောင်းမြတ်ခြင်းအားလုံး၊ ချီးမွမ်းစရာအားလုံး၊ အံ့ဩဖွယ်ရာအားလုံး၊ စင်ကြယ်ခြင်းအားလုံးတို့၏ ပြယုဂ်ဖြစ်ပါသည်။ ထို့အရာအားလုံးတို့သည် ကျွန်တော်တို့၏ကယ်တင်ရှင် သခင်ယေရှုရစ်တော်ထံတွင် လာဆုံနေကြပါသည်။

ဘုရားသခင်ထံသွင်းခြင်းခံရသော ကဗျာဆရာက ဘုရားသခင်ထံ “အို ထာဝရဘုရား၊ မိကွသောတော့အလင်းကို အက၇၉၀၅၀ အပူမသာ ပေ့ထဟနုးဝေစတာ့မူပမ္မ” ဟု တောင်းသောအခါ၊ အကြောင်းအရာနှစ်ခုကို တောင်းနေခြင်းဖြစ်သည်။ ပထမ၊ သူသည် ဘုရားသခင်အလင်းကို မြင်ချင်သည်။ ထို့အလင်းသည် အထူးသဖြင့် ဂိုလိသိုသာ(ဂေါလဂေါသ)တောင်ကုန်းပေါ်တွင် လင်းလက်နေပါသည်။ ထို့အကြောင်းကို ကျမ်းစာက မှတ်တမ်းတင်ထားပါသည်။ သူသည် နှုတ်ပတ်တော် သူထံတွင်ပြသခြင်းကို လိုချင်ခြင်းဖြစ်သည်။ ဒုတိယ၊ သူသည် ထို့အလင်းက သူ့နှလုံးသားကို ထိုးပေါက်သွားစေရန်လိုချင်ပါသည်။ ကျမ်းစာတစ်ခုတည်းက မလုံလောက်ပါ။ သနား ပေါင်းများစွာသောလူများ ကျမ်းစာကိုပတ်နေကြသော်လည်း၊ ဘယ်လိုမှ အပတ်ဆယ်၍ မရအောင် ပျောက်ဆုံးနေကြပါသည်။ သင် ၏နှလုံးသားတွင် ယေရှုဟူသော ဘုရားသခင်မှန်ကန်တော်၏အလင်း ရှိရပါမည်။ ထို့အရာကို သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်က ပြုလုပ်ပေး ပါသည်။ ထို့အရာ သင့်တွင် ဖြစ်ပျက်ပြီဆိုလျှင်၊ သင်သည် ပျော်ရွှင်နေသော ယောက်ျား၊ မိန်းမ၊ (သို့)ကလေး ဖြစ်လာပါမည်။ ထို့ အခါ ဤကျမ်းပိုဒ်က ထပ်မံပြောပြနေသောအရာကို သင် ကြားလာပါမည်။ “သင်သည် ကောင်းမွန်စွာ အိပ်ပျော်ရမည်၊ အနားရ မည်။” ဘုရားသခင်က သင် လုံခြုံစိတ်ချခြင်းနှင့် နေထိုင်ရအောင် လှုပ်ပေးမည်ဖြစ်သည်။ သင်သည် အာဏာရှင်အုပ်ချုပ်သော နိုင်ငံတွင် နေရသူဖြစ်ကောင်းဖြစ်မည်၊ ထောင်ထဲတွင် (သို့) ဖြန်လည်ပျိုးထောင်ရေးသင်တန်းကျောင်းတွင် နေရသူ ဖြစ်ကောင်းဖြစ် မည်၊ သင် လူတို့၏ ခွန်ပစ်ခြင်းခံရသူ၊ အမှန်းခံရသူ ဖြစ်ကောင်းဖြစ်မည်၊ သို့သော် ဘုရားသခင်၏အလင်းတော် သင့်အပေါ် ထိုး ကျနေသည်ဆိုလျှင်၊ သင်သည် နှစ်ခြိုက်စွာအိပ်ပျော်နိုင်ပါမည်။ ခဏတဖြုတ်ခံစားရပြီးသည်နှင့် သင့်ကို ဘုရားသခင် ကောင်းကင် တမန်များက ရှင်ဘုရင်၏ ကောင်းကင်ဘုံနှင့်ဆိုင်သော နန်းတော်ထံသို့ ဦးဆောင်ခေါ်သွားကြပါမည်။ ထို့နေရာတွင် သင်သည် ဘယ်သောအခါမှ ဝင်ရောက်ပျောက်ကွယ်ခြင်းမရှိသော ထာဝရသားတော်၏အလင်းကို မြင်ရမည်ဖြစ်သည်။ ထို့နေရာတွင် ည မရှိပါ။

.....

ချစ်လှစွာသော စာပတ်သူခင်များ၊ ထို့အကြောင်းသည် သင့်ထံ၌ ဖြစ်ပျက်ပြီဆိုလျှင်၊ သင်သည် ပေါလုနှင့်အတူ “အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် မှောင်မှိုက်ထဲတွင် အလင်းကို တောက်ပရန် အမိန့်ပေးသူ ဘုရားသခင်သည် ငါတို့နှလုံးသားများ၌ တောက်ပစေပြီး ဖြစ်သည်။ ထိုသို့ဖြင့် ယေရှုရစ်၏မျက်နှာ၌ရှိသည့် ဘုရားသခင်၏ဘုန်းတော်၏ အသိပညာအလင်းကို ပေးရန်ဖြစ်သည်” ဟု ပြောလာမည်မဟုတ်ပါလော့? မည်မျှ အံ့ဩစရာ ကောင်းလိုက်ပါသနည်း? ကျွန်တော် ခင်များကို ရိုးသာစွာမေးပါမည်၊ ထိုလှုပ်ခြင်းများကြားတွင် ဤကမ္ဘာကြီးက ဘာများပေးနိုင်ပါမည်နည်း? ကျွန်တော်ပြောပြပါမည်၊ ထို့ထက်ပိုကောင်းစွာ၊ ကျွန်တော်တို့ဆင်ခြင်နေသော ကျမ်းပိုဒ်က အဖြေပေးပါလိမ့်မည်။

ကမ္ဘာကြီးက အကောင်းဆုံးပေးနိုင်သည်မှာ ပြောင်း(ဆန်ခါး)နှင့်ပိုင် ဖြစ်ပါသည်(လောပစ္စည်းများကိုဆိုလိုသည်)။ သူတို့ က ပို၍အထွက်တိုးအောင် သင့်ထံ လှုပ်ပေးနိုင်ကောင်းပါသည်။ ပြောင်းနှင့်ပိုင်ဆိုသည်မှာ စည်းစိမ်ပြည့်စုံစွာနေနိုင်ခြင်းအတွက် အဓိကထုတ်ကုန်များကို ဆိုလိုခြင်းဖြစ်သည်။ မှန်ပါသည်။ ကမ္ဘာကြီးက သင့်ဝမ်းအား ပြည့်ဖို့အရာများကို ပံ့ပိုးပေးနိုင်ပါသည်။ မြန် လှသောထမင်းတပွဲစားပြီး၊ ချိုမြနုသော ဝိုင်တစ်ခွက်သောက်ပြီး သင် ပြုံးနေနိုင်ပါမည်။ ထို့အရာများက လူ့သားတို့၏နုလုံးသားများ ကို ယနေ့တိုင် ရွတ်ပြုံးနေစေသည် မဟုတ်ပါလား?

သို့သော် ကျွန်တော် ခင်များကို သတိပေးပါရစေ။ ထိုရွတ်ပြုံးနေမှုအပေါ် တာမှ သွားမတည်ဆောက်လိုက်ပါနှင့်။ ထိုနေရာ ထဲတွင် ထာဝရဝေဒနာခံစားရမှုနှင့် ငရဲခံရခြင်းဝေဒနာ၏ မျိုးစေ့ ပါနေပါသည်။ သင့်ထံတွင် ပြောင်းနှင့်ပိုင် ပို၍ များပြားလာခြင်းတ ခုသာရှိသည်ဆိုလျှင်၊ သင်သည် အမှန်တကယ် ဆင်းရဲနေသူဖြစ်ပါသည်။ ဆာလံရေးသူ ကဗျာဆရာက ဆက်ပြောပါသည်။ “သူတို့၌ ဆန္ဒပမ္မ၊ စပိရီယူပေပမ္မိမ်း၍၊ သူတို့ဝမှူးမာကုဝေဒးဂျိသိသညက အက7၉၀၀၀၀ သာ၍ဝမှူးမာကုဝေစတာပူမ္မ၏။” အံ့ဩစရာမရှိပါ။ ဘုရားသခင် က သင့် နှမ်းရိနေသောနုလုံးသားကို ယေဂ္ဂုစရစ်တော်၏ဝေဂေလိအလင်းတရားဖြင့် မြှင့်တင်လိုက်သောအခါ၊ သင်သည် ထာဝရ တည်သော၊ ကောင်းကင်ဘုံနှင့်ဆိုင်သော၊ ခန်းနားကြီးကျယ်သော ဝမ်းမြောက်ခြင်းကို ရရှိလာပါသည်။ ၎င်းက သင်၏ တကယ့်လို အပ်ချက်များအားလုံးကို ဖြည့်ပေးမည်ဖြစ်သည်။ သင်တို့သည် မည်သို့သောလူများ ဖြစ်ကြပါစေ၊ သင်တို့၏ နုလုံးသားများက ထိုအ လင်းကို လိုအပ်နေခြင်းဖြစ်သည်။ ထို့အလင်းမရှိလျှင်၊ သင်သည် မြောက်များလှသော ပြောင်းများ၊ ဝိုင်များ (လောကဥစ္စာစည်းစိမ် များနှင့်) ပြည့်နေသောဘဝတွင် နေလျှင်လည်း သင်သည် သနားစရာကောင်းလှသူသာ ဖြစ်နေပါမည်။ သင့်ကို ဘုရားသခင်၏ ပုံ သဏ္ဍာန်တော်အတိုင်း ပန်ဆင်းထားခြင်းဖြစ်သည်။ တကယ့်ပျော်ရွှင်ခြင်းဖြင့် ပျော်ရွှင်စွာနေထိုင်ရန် သင်သည် သူ၏လက်တော်များ ထဲ လဲလျောင်းနေဖို့၊ ဘုရားသခင် မျက်လုံးတော်များထဲ မျှော်ကြည့်နေဖို့ လိုအပ်ပါသည်။ ယေဂ္ဂု၏ လက်တော်များထဲ လုံခြုံလျက် ရှိ နေကြသည်ဟု ကျွန်တော်တို့ သိချင်ဆို့လေ့ရှိကြပါသည်။ ဆိုလည်းဆိုသင့်ကြပါသည်။ သခင်ယေဂ္ဂု၏ သိုးအုပ်ထဲတွင်၊ သိုးခြံထဲတွင် စကားများဖြင့် ပြော၍မဖြစ်နိုင်သော ဝမ်းမြောက်ခြင်း၊ များပြားကြွယ်ဝခြင်းနှင့် လုံခြုံနေခြင်းတို့ ရှိနေပါသည်။

ပြောင်း၊ ဝိုင်၊ ဝမ်းမြောက်ခြင်း၊ မှန်ပါသည်။ သင်သည် မြေကြီးသား၊ လောကသားရိုးရိုး၊ သေမျိုးသာဖြစ်ခဲ့ပါလျှင် ၎င်းသည် သင့်ကံကြမ္မာ ဖြစ်ပါလိမ့်မည်။ အကယ်၍သာ သင်သည် ထို့ထက်ပိုခဲ့သည်ဆိုလျှင်၊ သင်သည် သင်၏ရယ်မောခြင်း၊ ပျော်ရွှင်ခြင်း များ ကြားထဲကပင် ဝမ်းနည်းခြင်းကို မြည်းစမ်းနေရပါမည်။ ထို့အချက်ကို ဆော်လမ္မန်မင်းကြီး၏ ပညာရှိများ၏စကားတွင် ထည့် သွင်းထားပါသည်။ သင့်အတွင်းထဲတွင် တစ်စုံစီမံ ကုတ်ခြစ်နေသော ပရိဒေဝပူဆွေးမှု ရှိနေလိမ့်မည်။ အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် တ ကယ့်ကောင်းမြတ်ခြင်းကို လွှဲချော့နေ၍ ဖြစ်ပါသည်။ တကယ့်ကောင်းမြတ်ခြင်းဆိုသည်မှာ နာရေဂါမြို့သားယေဂ္ဂု၏ မျက်နှာတော် ခြံရှိနေသော သုံးပါးတဆူပဒိညာဉ်ဘုရားသခင်ပင် ဖြစ်ပါသည်။

မည်သို့ဖြစ်ပါစေ၊ ကဗျာဆရာက ပို၍ကောင်းသော၊ အလွန်အလွန်ဝမ်းမြောက်ခြင်းကို ကြားနေပါသည်။ သင်၏ဘုရား သခင်ကို သင်တွေ့သောအခါ ဖြစ်ပေါ်လာသော ဝမ်းမြောက်ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ သူ့ထံတွင် အလင်းရှိပါသည်။ ကောင်းကင်ဘုံနှင့် ဆိုင်သောအလင်းဖြစ်သည်။ ထို့အလင်းအကြောင်း ကျွန်တော်တို့ မကြာမကြာ သိချင်ဆို့ပါသည်။ နားထောင်ကြည့်ပါ။ “ဘုရားသ ခင်သည် ငါ့အလင်း၊ ငါ့ကယ်တင်ခြင်း နိုးလှ၏။ ငါ့ပိညာဉ်က မည်သူ့ကို ကြောက်ရအံ့နည်း? (သို့) ငါ့နုလုံးသားကို မည်သူ့က ကြောက်လန့်စေမည်နည်း? ဘုရားသခင်သည် ငါ့ခွန်အားဖြစ်နေသ၍၊ ငါ့ဘဝသည် တည်တံ့နေမည်၊ ကြောက်လန့်ခြင်းမှ လုံခြုံ ကာ၊ ငါ့ပိညာဉ်သည် တည်မြဲနေသည်။ ကျောက်ပေါ်တွင် မြောက်ထားခြင်းကိုခံရလျက်၊ ရန်သူများက ပတ်လည်ဝိုင်းနေသော်လည်း၊ တိုက်ပွဲသည် တုန်လှုပ်ခြောက်များသွားသည်။ ငါ့သိချင်သံသာ ဆက်လက်မြည်ဟိန်းနေမည်။ ထို့နောက် ဝမ်းမြောက်ခြင်း ပူဇော် သက္ကာများကို ဆောင်ယူလာကာ၊ ဘုရားသခင်အား ချီးမွမ်းခြင်းများ ငါ့နုလုံးသားက သိဆို့မည်။” မှန်သည် ထိုဝမ်းမြောက်ခြင်းသည် ကောင်းကင်ဘုံ၏ အရသာအနည်းငယ်မြေကြီးပေါ်မှ မြည်းရခြင်းနှင့်တူပါသည်။

.....

ထို့နောက်၊ ချစ်စွာသောစာပတ်သူ၊ ဆာလံရေးသူကဗျာဆရာက ထိုဝမ်းမြောက်ခြင်းနှင့်စိတ်ချရခြင်းကို သူ့ထံသို့ ပေးထား ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ သူ့နုလုံးသားထဲ ထည့်ပေးခြင်းဖြစ်သည်ကို ဆက်၍ပြောပြနေသည်အချက်ကို သတိထားပါဟု ကျွန်တော် ညွှန်ပြ ချင်ပါသည်။ မည်သည့်လူသားကမျှ၊ မည်မျှ စွဲဆောင်မှုကောင်းနေပါစေ၊ ထိုဝမ်းမြောက်ခြင်းနှင့်စိတ်ချရခြင်းကို သင့်ထံသို့ မပေးနိုင် ပါ။ ဘုရားသခင်တပါးတည်းကသာ ပေးနိုင်ပါသည်။ ဘုရားသခင်က သူ၏နုတ်ကပတ်တော်နှင့် ပိညာဉ်တော်အားဖြင့် ပေးခြင်းဖြစ် ပါသည်။ သင့်ပတ်ဝန်းကျင်တွင် ထိုအရာကို ဘုရားသခင်က ယနေ့တိုင်အောင် လှုပ်ဆောင်ပေးနေပါသည်ဆိုခြင်းကို ကျွန်တော် အ သေအချာပြောပါသည်။ ထိုသို့ပင် ဘုရားသခင်က ဆက်လုပ်နေပါဦးမည်။ သူ့ရွေးကောက်ထားသူများအားလုံး ဘေးအန္တရာယ်ကင်း ခြင်းသို့ ရောက်သည့်တိုင်အောင်နှင့် အချိန်ဆိုသောအရာ အဆုံးသတ်သည့်တိုင်အောင် ဆက်လုပ်နေဦးမည်ဖြစ်ပါသည်။ ထို့နောက် သူတို့သည် မိမိတို့၏ဝမ်းမြောက်ခြင်းကို ကောင်းကင်ဘုံတွင် ဆက်လက်ရရှိကြမည်မှာ ထာဝရကာလသို့တိုင်ဖြစ်ပါမည်။ မြေကမ္ဘာ ပေါ်တွင် ကျွန်တော်တို့ ဝမ်းမြောက်ကြပါသည်။ အမှန်ဖြစ်ပါသည်။ ထို့အပြင် သီးချင်းများလည်းဆိုနေကြပါသည်။ သို့သော် ကျွန် တော်တို့၏အသံများ တခါတရံ ပြတ်တောက် သွားတတ်ပါသည်။ အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် ဝေါ့ပါးသောဒုက္ခဆင်းရဲများ ရောက်လာ တတ်၍ဖြစ်သည်။ သို့သော် ခဏသာဖြစ်ပါသည်။ သို့သော် အတော်ခံရသော ဒုက္ခအစစ်အမှန်ဖြစ်ပါသည်။ ဘုရားသခင်၏ သားသ မီးများ၊ ခေတ်အဆက်ဆက်မှ အသင်းတော်သည်၊ တခါတရံ ဘုရားသခင်ကိုမှန်းသော၊ ထို့ကြောင့် အသင်းတော်ကိုလည်းမှန်းသော လူဆိုးတို့၏လက်ထဲသို့ ကျရောက်လေ့ရှိပါသည်။ ကျွန်တော်တို့၏သိချင်ဆို့သံများ ပြတ်တောက်သွားတတ်ချိန်သည် ထိုအချိန်များ

တွင်ဖြစ်ပါသည်။ သို့သော် ဘယ်တော့မှ ကြောက်ရွံ့ခြင်း မရှိကြပါ။ ဘုရားသခင်မျက်နှာတော်၏အလင်းက သူတို့နှလုံးသားများကို ပင့်မြှောက်ထားခြင်းခံရသည့် ထိုပျော်ရွှင်ဝမ်းမြောက်သော ဝိညာဉ်များသည် ဆက်၍သာ သိချင်းဆိုနေကြပါသည်။ သူတို့၏သိချင်း များကို သံနေသံထားဖြင့် ကျူးနေကြသံသည် ထူးကဲသောမျိုးမြန်ခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် သူတို့သည် ဘုရားသ ခင်ကို ချစ်ကြ၍ သခင်ယေရှု နောက်လိုက်နေကြသောကြောင့် ဖြစ်ပါသည်။

မှန်ပါသည် ထို့ကြောင့် ဆာလံရေးသူကဗျာဆရာက ဤသို့ နိဂုံးချုပ်ခြင်းဖြစ်သည်။ “ ဣဒ်မုဝပွဗာ အိပု၍ဝေဟံပုမုမုဗု။ အေကာ ငှးမူ ကား။ အက၇ဇုဗုညု လံု၇ခံုစဖာဝေနရေသာအခဖုငှးကို ကိုယုဝေတာ၇အဂါသတ္တဝရဘုရားသာလရဒ အခဖုငှးဝေပေးဝေတာမူမူ၏။ ”

ကြည့်ပါ။ သင်လိုအပ်နေသည်များ ပြည့်စုံသောအခါ၊ မည်သည့်အန္တရယ်ကမှ သင့်ကိုမထိခိုက်စေသောအခါ၊ သင်သည် ငြိမ်းချမ်းစွာနေနိုင်ပါသည်။ ငြိမ်းချမ်းခြင်း၊ အံ့ဩစရာအခြေအနေဖြစ်သည်။ ငြိမ်းချမ်းခြင်းဆိုသည်မှာ အဘယ်နည်း? ငြိမ်းချမ်းခြင်း ဆိုသည်မှာ ဘုရားသခင်အားချစ်မြတ်နိုးသဖြင့်၊ သူ၏ပညတ်ဥပဒေများနှင့် သူလုပ်ပေးသောအလုပ်တို့ ရှိနေသဖြင့် သင့်နှလုံး သားထဲတွင်၊ ဝိညာဉ်ထဲတွင်၊ အတွေးစိတ်ထဲတွင် ရှိနေသောအခြေအနေဖြစ်ပါသည်။ ငြိမ်းချမ်းခြင်းဆိုသည်မှာ ဘုရားသခင်အား ဆန့်ကျင်ပုန်ခြင်းအားလုံးကို အမြစ်ပြတ် သုတ်သင်ပစ်လိုက်ပြီးသော လူသား၏အခြေအနေ၊ ဘုရားသခင်ကိုယ်တော်တိုင်၏ အ သက်ရှင်ခြင်းကို မိမိအသက်တာ၌ ရှင်နေစေသော လူသား၏အခြေအနေ ဖြစ်ပါသည်။ ငြိမ်းချမ်းခြင်းဆိုသည်မှာ ဘုရားသခင်၏ နှလုံးနှုန်သံနှင့် သူသား (သို့) သမီး၏နှလုံးနှုန်သံတို့ တူညီစွာရင်နှုန်နေကြခြင်းဟု သင်မြင်နိုင်ပါသည်။

ထိုသို့သောသူသည် ငြိမ်းချမ်းစွာ အိပ်စက်နေနိုင်ခြင်းကို အံ့ဩစရာဟု ပြောနိုင်ပါတော့မည်လော? ဘုရားသခင်သည် ကျွန်တော်အတွက်ဖြစ်သည်ဟု သိရလျှင်၊ မည်သူသည် ကျွန်တော်ကို ဆန့်ကျင်နိုင်တော့မည်နည်း? ကျွန်တော်အတွက် မိမိ၏တပီး တည်းသားမွေးထားသောသားတော်ကို မနုဇြောဘဲ ပေးခဲ့ပြီဖြစ်သဖြင့်၊ မည်သည့်အရာက ကျွန်တော်ကို ဆန့်ကျင်နိုင်ပါဦးမည်နည်း ? မည်သူမှ ရှိတော့မည်မဟုတ်ပါ။ အရာခပ်သိမ်းသည် ဘုရားသခင်ကိုချစ်မြတ်နိုးသူတို့အတွက် ကောင်းမြတ်ခြင်းများကိုသာ ပြုလုပ် ပေးကြပါသည်။ ထို့ကြောင့် ထိုသူသည် အေးချမ်းစွာ အိပ်စက်မည် ဖြစ်ပါသည်။ သူသည် လုံခြုံနေပါသည်။ ထာဝရကို လုံခြုံနေပါ သည်။

ကြောက်လန့်ခြင်း ဘာမှမရှိ၊ ဘုရားသခင်က သူ့ကို လုံခြုံစွာနေထိုင်စေပါမည်။ ထိုသို့ပြောခြင်းကြောင့် သင့်ထံတွင် ပြဿနာများ၊ အခက်အခဲများ၊ ရှမ်းကန်ခြင်းများ၊ နာကျင်ခြင်းဝေဒနာများ မရှိကြတော့ပါဟု ဆိုလိုနေခြင်းမဟုတ်ပါ။ ထိုသို့မဟုတ် ပါ။ ဤကမ္ဘာပေါ်ရှိစဉ်၊ ဘုရားသခင်လူများသည်၊ မယုံကြည်သူကမ္ဘာသူ/သားများထက် ပို၍ဒုက္ခပြဿနာအခက်အခဲ များပြားကြပါ သည်။ ဆိုလိုသည်မှာ ဤသို့ဖြစ်ပါသည်။- ဘုရားသခင်က ထိုအရာအားလုံးကို ယုံကြည်သူ၏အကျိုးအမြတ်အတွက် ပြောင်းပစ် လိုက်မည်ဟု ဆိုလိုခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ထိုအရာသည် ဘုရားသခင်အလင်းတော် မိမိတို့နှလုံးသားများထဲ ရှိကြသူတို့များ၏ဝေဒနာပင် ဖြစ်ပါသည်။ သူတို့သည် နက်ရှိုင်းသောမြေအောက်အကျဉ်းတိုက်များထဲတွင်ပင် ဒါဝိတ်မင်း၏ဆာလံသိချင်းများကို ဆိုကြမည်ဖြစ်ပါ သည်။ ဝမ်းနည်းခြင်းများနှင့်ပြည့်သောကမ္ဘာပေါ်တွင် ထိုသူထံ ရှိသမျှကို ယူပစ်လိုက်ပါ။ တိုင်ပေါ်တွင်ချည်နေခင်ကာ၊ အရှင်လတ် လတ် မီးရှို့ပစ်လိုက်ပါ။ သူသည် သခင်ယေရှု၏လက်တော်များထဲတွင် လုံခြုံနေဆဲရှိပါသည်။ ခင်များစိတ်ပါလျှင်၊ မီးလောင်နေသော တိုင်အနီး နည်းနည်းကပ်လိုက်ပါ။ သူ သိချင်းဆိုနေသံကို သင်ကြားပါလိမ့်မည်။ နားထောင်လိုက်ပါ။- “ဘုရားသခင်၏ ထာဝရတည် သောချစ်ခြင်းထဲတွင် ပျော်ရွှင်ခြင်းနှင့်ငြိမ်းချမ်းခြင်း ငါထံရှိနေသည်။ ဆိုးညစ်သူတို့ ချမ်းသာခြင်းများပိုတိုးပွားသည်ထက်၊ ငါ ပို၍ ဝမ်းမြောက်နေသည်။ သူ၏ဂုဏ်စွဲကိုခြင်းအတွင်း စိတ်ချယုံကြည်လျက်၊ ငါသခင်ကယ်တင်ရှင်ကြောင့် ငါသည် နှစ်ခြိုက်စွာ အိပ်ပါ မည်။ လုံခြုံခြင်းထဲ သူ့စောင့်ရှောက်တော်မူမည်။”

ဤအကြောင်းအရာများကို စိတ်ကူးယဉ်ဝတ္ထုဟု မထင်လိုက်ပါနှင့်။ သင့်သမိုင်းစာအုပ်၏ စာမျက်နှာများက ထိုသန့်ရှင်းသူ သည် လောင်ကျွမ်းနေသောမီးရှို့ခင်ပေါ်တွင် တကယ်ဘဲသိချင်းဆိုခဲ့ပါသည်ဟု သက်သေခံကြပါလိမ့်မည်။ အနည်းငယ် ပိုခံစားပြီး သော် ကောင်းကင်တမန်တို့က သူဝိညာဉ်ကို ကောင်းကင်ဘုံသို့ခေါ်ဆောင်သွားကြပါသည်။ ထိုနေရာတွင် သူ သိချင်းဆက်ဆိုပါ သည်။ ထိုနေရာတွင်တော့ သံစဉ်များသည် ပို၍မျိုးမြန်ကြပါသည်။ မြေကြီးပေါ်ရှိနေစဉ် သူ နည်းနည်းသာတွေ့ရပါသည်။ သို့သော် ထိုနေရာတွင်တော့ လူ၏နှလုံးသားကို ဝမ်းမြောက်စေသောအရာအား သူ ပြည့်စုံစွာတွေ့ပါသည်။ ထိုအရာမှာ သခင်ယေရှုထံတွင်ရှိ သော ဘုရားသခင်မျက်နှာတော်၏အလင်းပင်ဖြစ်ပါတော့သည်။

(O, Taste and See, Meditation from Psalms, by Gerrit Vos (1894-1968) စာအုပ်မှ ဘာသာပြန်ပါသည်)

+++++

ဘုရားသခင် -- သိနိုင်သော်လည်း၊ သိ၍မကုန်နိုင်သူ(God: Incomprehensible, Yet Knowable)

ပထမအပိုင်း၏အဓိကရှုထောင့်(The Primary Position of the First Locus)

ဒေါ့မဲတစ်ပညာတွင် ပထမဆုံးအပိုင်းကို သိမြင်လေ့ရှိပြီး နိဒါန်းပျိုးရပါမည်။ တချို့က လူသားအကြောင်းကို ပထမပိုင်း တွင်စတင်ကြသည်။ အချို့ကတော့ ခရစ်တော်သည်မဟုတ်ဖြစ်သည်ဟု ပြောကြပါသည်။ သို့သော် ဘုရားသခင်၏အကြောင်းသည် အ

ရေးကြီးဆုံးဖြစ်သဖြင့် ဘုရားသခင်ကိုသိခြင်းပညာအား စနစ်တကျရေးသားမှုတွင် ဘုရားသခင်၏အကြောင်းဖြင့် စတင်ရပါမည်။ ကျမ်းစာကိုလည်း ထို့သို့ပင်မြေပာပါသည်။ အသင်းတော်သမိုင်းတလျှောက်တွင်လဲ ထို့သို့ပင်ခံယူခဲ့ပါသည်။ အတိအကျမြေပာရလျှင် ဒေါ့မဲတစ်အားလုံးတို့က ဘုရားသခင်၏ပွင့်ပြေမှုနှင့်အသိပညာကို ရှာဖွေလေ့လာခြင်းဖြစ်သည်။

ပထမအခန်း၊ သိသိလေ့ရှိက ဘုရားသခင်နှင့်ပတ်သက်သောသြဝါဒများ(doctrines)ကို ဖော်ပြပါသည်။ ဘုရားသခင်၏ အနစ်သာရ(essence)၊ သူ၏နာမည်များ(names)၊ သူ၏ဂုဏ်လက္ခဏာများ(attributes)၊ သူ၏ပုဂ္ဂိုလ်များ(persons)နှင့် ထာဝရကာလတွင် လုပ်တော်မူသော အလုပ်များ(works in eternity) စသည်တို့ကို ဖော်ထုတ်ပါသည်။ ဒေါ့မဲတစ်၏ အခြားအခန်း(၅)ခန်းကလည်း ဘုရားသခင်ကိုသိခြင်းပညာအား စနစ်တကျရေးသားခြင်းများသာ ဖြစ်ကြပါသည်။ “လူ့အကြောင်း”(Anthropology)က လူ့ကို ဘုရားသခင် ပန်ဆင်းထားသော သတ္တဝါအဖြစ်နှင့်၎င်း၊ လူ့၏ ဘုရားသခင်နှင့် ဆက်သွယ်နေပုံကို၎င်း၊ အပြစ်ကင်းမဲ့ချိန်၊ အပြစ်ပြုပြီးချိန် လူ့၏အခြေအနေများကို တင်ပြသည်။ “ခရစ်တော်အကြောင်း”(Christology)က လူသားဇာတိခံယူသော ဘုရားသခင်၏သားတော်၊ လူ့ဇာတိခံယူခြင်းသည် ကျွန်တော်တို့၏ ကယ်တင်ခြင်းအတွက် ဘုရားသခင်၏ ပွင့်ပြေမှုဖြစ်တော်မူခြင်း၊ ခရစ်တော်ထံတွင် ဘုရားသခင်အဖြစ်တော်သည် ပြည့်စုံစွာရှိနေတော်မူခြင်း စသည်တို့ကို တင်ပြသည်။ “ကယ်တင်ခြင်းအကြောင်း” (Soteriology)က လူ့၏ကယ်တင်ခြင်းအကြောင်းကို အသက်ရှင်သောဘုရားသခင်၏ ပွင့်ပြေမှုဖြစ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်းရှုထောင့်မှ တင်ပြသည်။ ကယ်တင်ခြင်းဆိုသည်မှာ ဘာမှမရှိသောအဖြစ်မှ အရှိတရားများကို ခေါ်ထုတ်သူ၊ သေသူများကို ပြန်လည်ထမြောက်စေသူ၊ အလင်းကို မှောင်မှိုက်ထဲမှ ခေါ်ထုတ်သူ၊ ရှက်စရာအဖြစ်မှ ထာဝရဘုန်းအသရေအဖြစ်သို့ ပြောင်းလဲပေးသူ ဘုရားသခင်၏ ပွင့်ပြေမှုဖြစ်ခြင်း ဖြစ်သည်ဟုတင်ပြသည်။ “အသင်းတော်အကြောင်း”(Ecclesiology)က အသင်းတော်ကို ခုသိမ်းခြင်း၊ စောင့်ထိန်းခြင်း၊ ပြည့်စုံစေခြင်း စသည်တို့ကို တင်ပြသည်။ ထိုသို့ပြုခြင်းသည်လည်း ဘုရားသခင်၏ ထာဝရရွေးကောက်တော်မူခြင်းကို လက်တွေ့ပေါ်ဆောင်တော်မူခြင်းအဖြစ် တင်ပြသည်။ မိမိ၏ပညာရပ်လူများနှင့် ထာဝရနေထိုင်တော်မူမည်၊ ဘုရားသခင်၏အိမ်တော်၊ သူ၏တံတော်ကို ပြည့်စုံလာစေခြင်းရှုထောင့်မှ တင်ပြခြင်းဖြစ်သည်။ “နောက်ဆုံးသောကာလအကြောင်း”(Eschatology engine)က သခင်ယေရှုခရစ်တော် ၏ အဆုံးသတ်ပွင့်ပြေတော်မူခြင်း၊ ကယ်တင်ခြင်း၏ပြည့်စုံခြင်း၊ အရာခပ်သိမ်းကို ကယ်တင်တော်မူခြင်း စသည်တို့ကို တင်ပြသည်။ ထို့အကြောင်းများကို ဘုရားသခင်၏အလုပ်များ အဆုံးသတ်အကောင်အထည်ပေါ်ခြင်း၊ ပြည့်စုံခြင်းနှင့် အပြစ်တရားကို ဖြောင့်မတ်စွာ ဘုရားသခင်က မည်သို့ချုပ်ကိုင်သနည်း ဆိုသည့်ရှုထောင့်မှ တင်ပြခြင်းဖြစ်သည်။

ထို့ကြောင့် သိသိလေ့ရှိဒေါ့မဲတစ်၏ ကဏ္ဍခွဲအားလုံးသည် “ဘုရားသခင်၏အကြောင်း” ခေါင်းစဉ်ကြီးအောက်တွင် အကျုံးဝင်နေကြသည်ကိုတွေ့ရမည်။ ၎င်းတို့အားလုံးသည် ဘုရားသခင်၏ ပွင့်ပြေမှုဖြစ်ခြင်းများသာဖြစ်ကြပါသည်။ ထို့ကြောင့် ရိပေမိ ယုံကြည်ခြင်း၊ ဒေါ့မဲတစ်ပညာရှင်တို့က ဘုရားသခင်၏အကြောင်းကို အခြားသော ဒေါ့မဲတစ်ပညာ အခန်းခွဲများ၏ ခေါင်းစဉ် ပထမဆုံးအဖြစ် မှန်ကန်စွာထားရှိ ခြင်းဖြစ်သည်။

ဘုရားသခင်ကိုသိနိုင်ခြင်းသည်ဖြစ်နိုင်သောအရာဖြစ်သည်
(The Possibility of the Knowledge of God)

ဘုရားသခင်ကိုသိခြင်းအသိပညာ ဆိုသည့်နေရာမှ စတင်၍ ရနိုင်ပါမည်လား? ဘုရားသခင်သည် အဝေးတွင်ရှိတော်မူသူ မဟုတ်ပါလား? (ယေရေမိ ၂၃:၂၃)။ ကျွန်တော်တို့၏ အတွေ့အကြုံကမ္ဘာကြီး၏ အထက် အနန္တဖြင့်မားစွာအရပ်၌ ရှိသူမဟုတ်ပါ လား? သိဖို့ရန် ကြိုးစားမှုမှန်သမျှမှ လွတ်ထွက်နေသူ၊ အနက်ပွင့်၍ မရနိုင်သူ မဟုတ်ပါလား? ထိုသို့သောဘုရားကို သိခြင်းအား စနစ်တကျတည်ဆောက်၍ ရနိုင်ပါမည်လား?

ကျွန်တော်တို့ကြိုးပမ်းခြင်း၏ စတင်ရာအဖြစ်၊ အတွေ့အကြုံကမ္ဘာကြီးနှင့် ဆင်ခြင်သုံးသပ်ခြင်းတို့ကို သတ်မှတ်၍၊ ကျွန်တော်တို့နားတွင် တွေ့နေရသော ကမ္ဘာကြီး၊ လူများ၊ မြင်နေသောအရာများ စသည်တို့ကို ပထမ အာရုံစိုက်ပြီး၊ ထိုနေရာမှနေ၍ ဘုရားသခင်ရှိကြောင်းသက်သေများကို ဤကမ္ဘာကြီးနှင့် ကျွန်တော်တို့အတွေ့အကြုံများတွင် ရှာဖွေခြင်းက ပို၍ကောင်းနေမည်လား? ထိုသို့ အတွေ့အကြုံအဓိက ထားသောနည်းလမ်းသည် ပို၍ကောင်းနေမည်လား? ဒေါ့မဲတစ်လမ်းကြောင်းသည် အတွေ့အကြုံရှေ့နည်းလမ်း ဖြစ်နေပြန်သည် မဟုတ်ပါလား? မည်ကဲ့သို့ သိပုံနည်းကျစွာ စနစ်တကျ တည်ဆောက်နိုင်မည်နည်း? တက္ကံကမေအနှင့် အသနဗေအ၏နည်းလမ်းတို့ကို သုံးခြင်းသည် ပို၍ကောင်းနေမည်လား? ဘုရားသခင်သည် သိ၍ကျွန်မကုန်နိုင်သောဘုရား မဟုတ်ပါလား? ထိုသို့ဖြစ်လျှင် သူ့ကိုသိသော အသိပညာကို ကျွန်တော်တို့ မည်သို့ရရှိနိုင်ကြပါမည်နည်း?

အသင်းတော်ဝန်ခံသောအမှန်တရားသမိုင်းထဲမှ သိ၍မကုန်နိုင်သောဘုရားသခင်၏အကြောင်း
(God's Incomprehensibility in the History of Dogma)

အင်မတန်ရှေးကျသောအချိန်ကပင် အသင်းတော်သည် ဘုရားသခင်၏ သိ၍မကုန်နိုင်ခြင်းအမှန်တရားနှင့် ဘုရားသခင်ကို လူသားက မည်သို့မျှ ရှာ၍မတွေ့နိုင်ကြောင်းတို့ကို အထူးပြုခဲ့ကြပါသည်။ ဘုရားသခင်၏ ဖြစ်တည်မှုကို လူက ခုံးစမ်းစစ်ဆေး၍ မရကြောင်း၊ ဘုရားသခင်၏အကြောင်းကို လူက မိမိဘာသာ ရလျှောက်မြော၍မရကြောင်း အမှန်တရားတို့ကို ဂရုတစိုက် ယုံကြည်ဝန်ခံခဲ့ကြပါသည်။ ဘုရားသခင်ကို မြင်၍မရပါ။ သူသည် မည်သည့်လူသားကမျှ မချည်းကပ်နိုင်သော အလင်းတော်ထံတွင် နေထိုင်တော်မူသည် (၁တိ ၆:၁၆)။ သူ၏ အနန္တကြီးမြတ်ခန်းနားတော်မူခြင်းအရ သူသည် ကျွန်တော်တို့ကမ္ဘာကြီးမှ သတ္တဝါတပါး

တော့ မဟုတ်ပါ။ ကျွန်တော်တို့ တွေ့ကြုံနေသော ကမ္ဘာကြီးမှ အရာတိုင်းကို ကျွန်တော်တို့ စူးစမ်းစစ်ဆေး၍ ရပါသည်။ သို့သော် အသက်ရှင်တော်မူသော ဘုရားသခင်ကို မည်သူက တွေ့နိုင်ပါမည်နည်း?

ပန်ဆင်းခံသတ္တဝါများကို ကျွန်တော်တို့ သိမြင်နိုင်စွမ်းရှိပါသည်။ ဘုရားသခင်သည် မြင်နိုင်သောအရာများ၏ ဟိုမှာပက် တွင် ရှိတော်မူသည်။ သူသည် အတွေ့အကြုံအထက် မြင့်မားစွာသောအရပ်တွင် နေတော်မူသူဖြစ်၍ (အမညေနေညီနညာအ သညန) သူ့ထံ မည်သူမှ မရောက်နိုင်ပါ။ သူသည် ထာဝရဖြစ်သည်။ ကျွန်တော်တို့သည် အချိန်၏အကန့်အသတ်အောက်တွင် နေကြသည်။ သူ သည် အနန္တဖြစ်သည်။ ကျွန်တော်တို့သည် အကန့်အသတ်နှင့်လူသားများဖြစ်သည်။ အကန့်အသတ်နှင့်လူက အကန့်အသတ်မဲ့ အနန္တဘုရားသခင်ကို မည်ကဲ့သို့ သိနိုင်မည်နည်း? သူသည်တစ်ဦး(တစ်ဦး)(One)ဖြစ်သည်။ ကျွန်တော်တို့သည် အများ (many)ဖြစ်ကြ သည်။ သူသည် သိ၍မကုန်နိုင်သူ ဖြစ်သည်။ သူ့ကို အဓိပ္ပါယ်ပွင့်ဆို၍ မရနိုင်၊ အုပ်စုတစ်ခုထဲတွင် တောင်သွင်း၍ မရနိုင်ပါ။

အကန့်အသတ်နှင့်ဖြစ်သော တွေးခေါ်စဉ်းစားခြင်းတို့က မည်မျှပင်နက်ရှိုင်း၍ စနစ်ကျလှသည် ဖြစ်စေကာမူ သူ့ထံကို တော့ ထိုအတွေးတို့ မရောက်ရှိနိုင်ပါ။ သူ့ရှိသည်ဟု နိဂုံးမချနိုင်ပါ။ လူ့ သာမန်လူက သူ၏ကိုယ်ပိုင်အစွမ်းကလေးနှင့် ဘုရားသခင် တည်ရှိကြောင်းကို သက်သေ မပြနိုင်သလို၊ ငြင်းလဲ မငြင်းနိုင်ပါ။ လူက အဆုံးစွန်သောဖြစ်စေသူ(final cause)ဟု နိဂုံး ချနိုင် ကောင်းမည်ဖြစ်သော်လည်း၊ အကြောင်းမျိုးစုံကို ဖြစ်စေသော အဓိကအကြောင်းအရာ(Causa causarum, [a Cause of causes])ဟု နိဂုံးချနိုင်မည် ဖြစ်ပါသော်လည်း၊ အကြောင်းသည် အဆုံးစွန်သောအကြောင်း၊ ဖြစ်စေကာမူ ဤလောကထဲ အကြီးဝင်နေပါ သည်။ ထို့အပြင် ဘုရားသခင်သည် အဆုံးစွန်သောအကြောင်း မဟုတ်ပါ။ သူသည် ဘုရားသခင် ဖြစ်တော်မူသည်။ လူက အကြီး ဖြစ်ဆုံးသော ဖြစ်တည်မှုကြီး(supreme being)ဟု တွေးကောင်းတွေးနိုင်ပါမည်။ သို့သော် ဘုရားသခင်သည် ဤလောကနှင့် ဆက် နွယ်၍ ထိုသို့သောဖြစ်တည်မှုကြီး မဟုတ်ပါ။ သူသည် သခင်ဖြစ်တော်မူသည်။ ဖြစ်တည်မှုတို့အားလုံး၏ ဖြစ်ခြင်းဖြစ်သည်။ သူသည် ပြီးပြည့်စုံသောအရှင်(Absolute)၊ မိမိဘာသာဖြစ်နေသူ(Self-existent One)၊ ယေယောဝါ(Jehovah) ဆိုသည်မှာ သူ၏အ မည်ဖြစ်တော်မူသည်။ သူ့ကိုတွေးနိုင်သည်ဆိုခြင်းသည် ရုပ်တူတစ်ခုကို ဖန်တီးခြင်းသာဖြစ်သည်။ ကျွန်တော်တို့က မိမိတို့ကိုယ်ကိုဖြင့် သူ့အကြောင်းတစ်ခုတစ်ခုကို ပြောနိုင်သည်ဆိုခြင်းသည် သူ၏ကြီးမြတ်စန်းနားတော်မူခြင်း(infinite majesty)ကို ငြင်းဆန်ခြင်းဖြစ်သည်။

ရှေးဦးအသင်းတော်၏မခင်ကြီးများက ထိုအမှန်တရားများကို ကောင်းစွာ သိမှတ်နားလည်ခဲ့ကြပါသည်။ ဩဂုတ်စတင်၊ ကျောင်းတော်ဝါဒီတွေးခေါ်ရှင်များ(Schoolmen)၊ ပြန်လည်ပြုပြင်သူများ(Reformers)တို့က အသင်းတော်၏ခံယူယုံကြည်ချက် အ မြောက်အများတွင် ထိုအမှန်တရားကို ရှင်းလင်းပြတ်သားစွာ ကြေညာခဲ့ကြပါသည်။

အလက်ဇန်းဒရီးယားကလီမင်ဒါ(Clement of Alexandria)က ဤသို့ရေးခဲ့ပါသည်။ “အတို့ချုပ်နှင့်ပြောရလျှင်၊ သင်သည် ကျွန်ုပ်တို့အတွေးအခေါ်၏ ရည်ရွယ်ချက်ကို ရပြီဖြစ်သည်။ ဤသင်ယူခြင်းနည်းလမ်းကို ကောင်းမွန်သောစိတ်သဘောထားနှင့် လိုက် နာလျှင်၊ ညာဏ်ပညာကိုရမည်ဖြစ်သည်။ ထို့အခါ၊ အရာခပ်သိမ်းအား ဖြစ်စေသူကို သိလာမည်ဖြစ်သည်။ အရာခပ်သိမ်းကို အုပ်စိုး တော်မူသူလည်းဖြစ်သည်။ ပမ်းဆုတ်ရန်၊ သိမြင်နားလည်ရန် ခက်ခဲသောပုဂ္ဂိုလ် ဖြစ်တော်မူသည်။ သူ့နောက် လိုက်လျှင် အမြဲကွယ် ပျောက်ကာ၊ နားမလည်နိုင်ခြင်းများဖြစ်စေသူ၊ အမြဲပင် အဝေးတွင်နေတော်မူသူ ဖြစ်တော်မူသည်။ မည်သို့လျှင် ဖြစ်ပွားစေခြင်းကို ခံရသူက၊ ဖြစ်ပွားခံရခြင်း မရှိသူကို ချည်းကပ်နိုင်ပါမည်နည်း။”

တာတူလျံ(Tertullian)ဆိုသူကလည်း ဘုရားသခင်နှင့်ပတ်သက်၍ ဤသို့ပြောခဲ့ပါသည်။ “ကျွန်ုပ်တို့ ကိုးကွယ်ခြင်းသည် တပါးတည်းသော ဘုရားသခင်ကိုဖြစ်သည်။ ထိုဘုရားသခင်သည်၊ သူ၏နတ်တော်ထွက်စကားတော်ဖြင့်၎င်း၊ သူ၏ခန်းနားသော ညာဏ်ပညာတော်ဖြင့်၎င်း၊ သူ၏ကြီးမားသောတန်ခိုးတော်ဖြင့်၎င်း မျိုးစုံသောအရာများ၊ ထူးနှင့်အယ်နှင့်ရှိနေသော ကမ္ဘာလောက ကြီးကို ဘာမှမရှိသောအဖြစ်မှ ထုတ်လုပ်ပန်ဆင်း တည်ရှိစေတော်မူသည်။ သူ၏ကြီးကြယ်စန်းနားခြင်း ဘုန်းတော်အတွက် အ ရောင်အသွေး၊ အမျိုးအမည် များလှစွာသော ပစ္စည်းများ၊ ခန္ဓာများ၊ ဝိညာဉ်များကို ပန်ဆင်းတော်မူသည်။ ထို ကမ္ဘာကြီးကို ဂရိလူ မျိုးတို့က ‘ကော့စမော့’(Cosmos)ဟု အမည်ပေးကြသည်။ ထိုဘုရားသခင်ကို ဝိညာဉ်ရေးရာအားဖြင့် တွေ့နိုင်သော်လည်း သာမန် မျက်စိဖြင့် မြင်၍မရပါ။ သူသည် သိ၍မကုန်နိုင်သောသူဖြစ်သော်လည်း ကျေးဇူးတော်အားဖြင့် ထင်ရှားလျက်ရှိပါသည်။ ကျွန်ုပ်တို့ အတွေး အနက်ရှိုင်းဆုံး၏ဟိုပက်တွင် ရှိတော်မူသည်။ သို့သော် ကျွန်ုပ်တို့၏ တွေးတော်ခြင်းအင်္ဂါများက သိနိုင်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် သူသည် ကြီးမြတ်တော်မူသလို၊ တကယ်လဲရှိနေပါသည်။ ထိုသို့ဆိုသော် သာမန်အာရုံများဖြင့် မြင်နိုင်သော၊ ကိုင်တွယ်နိုင်သော၊ တွေးနိုင်သောအရာသည် မြင်သောပုံရိပ်တို့ကို ယူငင်နိုင်သည့် မျက်စိတို့ထက်၊ ကိုင်တွယ်နိုင်သောလက်တို့ထက်၊ တွေးသောစိတ်တို့ ထက် အဆင့်နိမ့်သွားမည်ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် အနန္တဘုရားသခင်သည် သူ့တာသာသူသာ သိတော်မူပါသည်။ ထိုအရာတို့သည် ဘုရားသခင်နှင့်ပတ်သက်၍ ကျွန်ုပ်တို့ကပေးနိုင်သော အတွေးအမြင်များသာဖြစ်ပါသည်။ သို့သော် သူသည် ကျွန်ုပ်တို့ တွေးမြင်နိုင် သောအသိတို့ထက် မြင့်မားတော်မူပြန်ပါသည်။ ကျွန်တော်တို့၏တွေးခေါ်နိုင်စွမ်းအားတို့နှင့် သူ့ကို တွေးနိုင်သည်ဆိုသော် သူ၏အရှိ တရားအမှန်ကို ငြင်းပယ်ရာကျနေပြန်ပါသည်။ သူသည် သူ့ကိုယ်သူ ကျွန်ုပ်တို့စိတ်နှလုံးထဲတွင် အရှိတရားတို့ အထက်တွင်နေတော် မူသောအရှင်အဖြစ် ပေါ်ပြတော်မူပါသည်။ တချိန်ထဲတွင် သိနေလျက်၊ တချိန်ထဲတွင် မသိနိုင်သူ ဖြစ်လျက်သာရှိနေပါသည်။”

မာဆီယွန်(Marcion)ဆိုသူကိုဆန့်ကျင်လျက် ရေးသောစာတွင် တာတူလျံက ယူလို့ထပ်ပြောပါသည်။ “သင်သည် ဘုရား သခင်ကို နာမည်ပေးသည်။ သို့သော် ထိုသို့ပြုခြင်းဖြင့် သူ၏အနစ်သာရမန်ကို ငြင်းပယ်နေခြင်းဖြစ်သည်။ သူသည်ကြီးမြတ်တော်မူ လှ၍ ဘုရားဟုခေါ်ခြင်းဖြစ်သည်။ သူ့ကို နာမည်တစ်ခု ပေးလိုက်လျှင် သူ့ကို ဘုရားအဖြစ် အသိမှတ်မပြုရာရောက်သည်။ သူသည် ကြီးမြတ်တော်မူလှ၍ လူသားက မည်သို့မျှမသိနိုင်ပါ။ သိသည်ဆိုခဲ့သော် သူသည်ကြီးမြတ်၍သာဖြစ်ပါမည်။”

ဒဿနပညာရှင်တို့၏ အမှန်တရားကိုတွေ့ရှိရန် ကြိုးစားအားထုတ်ကြခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍၊ လက်တန်းတီးယပ်စ်(Lactantius)ဆိုသည့် အသင်းတော်ပင်က ဤသို့ပြောပါသည်။ “သူတို့ ရှာဖွေတွေ့ရှိလိုသောအရာကို မတွေ့ကြပါ။ သူတို့၏ကြိုးစားအားထုတ်မှုများ အလဟဿဖြစ်ရပါသည်။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် အမှန်တရားဆိုသည်မှာ အမြင့်ဆုံးသောဘုရားသခင်၏ လျှို့ဝှက်ချက်ဖြစ်သောကြောင့်ပင်။ ကျွန်ုပ်တို့၏ ကိုယ်ပိုင်စွမ်းအားနှင့် တွေးခေါ်ဆင်ခြင်နိုင်စွမ်းဖြင့် မရနိုင်ပါ။ ထိုသို့မဟုတ်ဘဲ၊ လူသားအတွေးက ကြီးကြယ်ခန်းနားလှသော ဘုရားသခင်၏အကြံစည်တော်နှင့်၊ အစီအစဉ်များသို့ ရောက်နိုင်ခဲ့သော်၊ ဘုရားသခင်နှင့်လူအကြား ခြားနားချက်ဟူသည် ရှိနိုင်တော့မည်မဟုတ်ပါ။”

လက်တန်းတီးယပ်စ်က ပလေတို၏ တီမေးယပ်စ်(Timaeus)ကထာတွင် ပြောထားသည်ကို သဘောတူပါသည်။ ထိုကထာတွင် ပလေတိုက ဘုရားသခင်သည် “ကြီးမြတ်လွန်းသဖြင့်၊ လူသား၏အတွေးက မတွေးနိုင်သလို၊ လူသားပြောသောစကားကလည်း ပေါ်ထူထိခြင်းငှာ မစွမ်းပါ” ဟု ကြေညာခဲ့ပါသည်။

ဩဂတ်စတင်ကလည်း “ထိုသို့ဆိုလျှင်၊ အို အကျွန်ုပ်တို့၏ဘုရား အသင်သည်မည်သူနည်း” ဆိုသည့် မေးခွန်းကို ဖြေရန်ကြိုးစားသော်လည်း အချည်းနီးသာဖြစ်ပါသည်။ သူ၏ ‘ဝန်ခံချက်များ’(Confessions)ဆိုသည့်စာအုပ်တွင် ဘုရားသခင်၏သိ၍မကုန်နိုင်ခြင်းအကြောင်းကို ဝန်ခံသောအခါ၊ အမြင့်ဆုံးဝိသေသန(superlatives) စကားလုံးများကို တန်းစီ၍သာရေးသွားနိုင်ပါသည်။ ‘အမြင့်ဆုံးသော၊ အခန်းနားဆုံးသော၊ ခွန်အားအကြီးဆုံးဖြစ်သော၊ တန်ခိုးတော်အနန္တဖြစ်သော၊ သန်ရှင်းလွန်းသော၊ ပြောမတ်လွန်းသော၊ ကွယ်ဝှက်လွန်းသော၊ နိုးကပ်လွန်းသော၊ အလှပဆုံး၊ အသန်မာဆုံး၊ အတည်ငြိမ်ဆုံး၊ မည်သည့်နေရာ၌မျှမဆန်သော၊ မပြောင်းလဲသော၊ သို့သော် အရာခပ်သိမ်းကိုပြောင်းလဲနေစေသူ၊ ဘယ်တော့မှ မသစ်သော၊ ဘယ်တော့မှ မဟောင်းသော၊ အရာခပ်သိမ်းကို အသစ်အမြဲလုပ်တော်မူသောသူ၊ မောက်မာသူတို့ကို အိုမင်းစေသောသူ၊ သို့သော် မောက်မာသူတို့ကမသိ၊ အမြဲတမ်း အလုပ်လုပ်တော်မူသော၊ သို့သော် အမြဲတမ်းနားတော်မူသောသူ၊ အားလုံးကို စုသိမ်းတော်မူလျက်၊ ဘာကိုမှ မလိုအပ်သောသူ၊ ထောက်ပံ့မခံလျက်၊ စိမ့်ဝင်ပျံ့နှံ့လျက်၊ ကာကွယ်လျက်၊ ဖန်ဆင်းလျက်၊ ကြွေးမေးလျက်၊ တိုးတက်စေလျက်၊ ရှာဖွေလျက်၊ သို့သော် အရာခပ်သိမ်းကို ပိုင်တော်မူသောသူ။”

ကျောင်းတော်ဝါဒီ ဒဿနပညာရှင်များလက်ထက်ရောက်သောအခါ၊ ဘုရားသခင် ရှိတော်မူခြင်းကို သက်သေပြရာ၌ ပို၍ အလေးပေးလာကြသော်လည်း၊ ဘုရားသခင်ကို သိ၍မကုန်နိုင်ပါ ဆိုသည့်အမှန်တရားကို ဆက်လက်ကိုင်စွဲကြပုံသာမကပါ။ အထူးဩဝါဒတရပ်အနေနှင့် ပို၍ပင် ထွန်းကားစေကြပါသည်။ ဒမတ်စကန်အရပ်မှဂျွန်(John of Damascus 676 - 749 AD အာရပ်လူမျိုး ခရစ်ယာန်၊ သိသလော်ဂျီပညာရှင်၊ ဒဿနပညာရှင်) ဆိုသူက ဘုရားသခင်ကို အမျိုးအစားစာရင်းဇယား(category of things)ထဲ ထည့်သွင်း၍မရပါဟု ပြောခဲ့ပါသည်။ ဘုရားသခင်သည် အသိပညာအလုံးစုံနှင့် သက်ရှိအားလုံးတို့၏ အထက်တွင် ရှိနေတော်မူသည်ဟုပြောခဲ့ပါသည်။ ကျွန်တော်တို့သည် ဘုရားသခင်၏ အကြောင်းကို ငြင်းဆိုခြင်းပြစ်စကား(negation)ဖြင့်သာပြောနိုင်ပါမည်ဟု သူကပြောပါသည်။

အီရီဂိုးနားအရပ်မှ ဂျွန်စကော့တပ်စ်(John Scotus Erigena)ဆိုသူက ပို၍ကြယ်လောင်စွာ ဤသို့ပြောပါသည်။ “ဘုရားသခင်သည် သူ့ကိုယ်သူ မသိနိုင်ပါ။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် ဘုရားသခင်သည် ဘာလဲဟုမေးနိုင်သည့် အတန်းအစား မဟုတ်သောကြောင့်ဖြစ်သည်။ သူ၏အဖြစ်တော်သည် သိ၍မကုန်နိုင်ဖြစ်တော်မူသည်။ သူ့ကိုယ်သူလဲ မသိသလို၊ တွေးခေါ်ခြင်းအားလုံးတို့ကလည်း မသိနိုင်ပါ။” သို့သော် အန်ဇီလန်(Anselm)က ပို၍မှန်ကန်စွာ “ဘုရားသခင်ကို ဘုရားသခင်သာ သိနိုင်တော်မူသည်။ လူသား ၏တွေးခေါ်ခြင်းက သူ့ကို လှမ်းမမီနိုင်ပါ။ နားမလည်နိုင်ပါ”ဟုပြောခဲ့ပါသည်။ အဲလ်ဘားတပ်စ်မက်နပ်စ်(Albertus Magnus)က တွေးခေါ်ခြင်းဖြင့် ဘုရားသခင်ထံသို့ ရောက်နိုင်ကောင်းပါသည်။ သို့သော် အားလုံးကိုတော့သိနိုင်မည်မဟုတ်ပါ”ဟု သွန်သင်ခဲ့ သည်။

သောမစ်များ(သောမတ်စ်အကွင်းနတ်ခနက်လိုက်များ)နှင့်စကော့တပ်စ်များ(ဂျွန်စကော့တပ်စ်နတ်ခနက်လိုက်များ)ကြားဖြစ်ခဲ့သောပြဿနာမှာ လူသည် ဘုရားသခင်ကိုသိသောအသိပညာ ရရှိနိုင်ပါမည်လား? (အသိပညာကို အရည်အတွက်နှင့် တိုင်းရမည်လော (သို့) သေချာစိတ်ချရမှုနှင့်တိုင်းရမည်လော?) ဆိုသည့်မေးခွန်းတွင်ဖြစ်သည်။ သောမစ်များကမည်သည်ကိုမှ မရနိုင်ဟု ငြင်းသည်။ စကော့တပ်စ်တို့က ရနိုင်သည်ဟု ပြောသည်။ ထို့အပြင်ပွားမှ ထွက်လာသောရလဒ်မှာ “လူသည် ဘုရားသခင်၏ ဇာတိသဘာဝကို သိခြင်းအသိပညာ ရရှိနိုင်သည်။ သို့သော် ဘုရားသခင်၏ဇာတိသဘာဝကို အကုန်အစင်၊ ထဲထဲဝင်ဝင်တော့ မသိနိုင်ပါ။” ဆိုသည့် တွေ့ရှိမှုဖြစ်ပါသည်။ ဟေလီအရပ်ရှိအလက်ဇန်းဒါးက “ဘုရားသခင်ကို ကျွန်တော်တို့ သိရှိခြင်းသည်၊ ငြင်းဆိုခြင်းပြစ်စကားတို့ဖြင့် သိခြင်းမဟုတ်ပါ။ ဟုတ်မှန်ကြောင်းပြစ်စကားတို့အားဖြင့်ဖြစ်သည်။ မိမိ၏ တိုင်းတာ၍မရဖြစ်တော်မူခြင်းတွင်မူ ဘုရားသခင်၏ အကြောင်းကို မည်သည့်တွေးခေါ်နိုင်သောဝိညာဉ်ကမျှ၊ နိုင်မာသောအသိပညာအဖြစ် သိနိုင်မည်မဟုတ်ပါ။ သို့သော် ငြင်းဆိုခြင်းပြစ်စကားများနှင့်မူ ထိုအရှင်ကိုသိနိုင်ပါသည်။”ဟုပြောခဲ့ပါသည်။ ဘုရားသခင်ကိုသိခြင်းသည် ဖြစ်နိုင်ပါသည်။ သို့သော် အကုန်သိဖို့ ရန်မူ မဖြစ်နိုင်ပါ။

အသင်းတော်ပြန်လည်ပြုပြင်သူများကလည်း ထိုသို့ပင် လက်ခံကြပါသည်။ ကဲလ်ဗင်က ဤသို့ရေးပါသည်။ “ဘုရားသခင် အနှစ်သာရ၏ ဝိညာဉ်ရေးရာဖြစ်ခြင်းနှင့် ကြီးမားလှခြင်းအကြောင်း သင်ပေးသည့် ကျမ်းစာ၏ဩဝါဒက ဆိုးညစ်မိုက်မဲသူများ၏ အိပ်မက်ဆန်းများကို ပျောက်ပျက်စေယုံမျှမကပါ။ ဘုရားကိုငြင်းပယ်သော ဒဿနဆိုးများ၏ ကောက်ကျစ်သောအတွေးများကို လည်း ငြင်းပယ်ပါသည်။ ထိုကဲ့သို့သော ဒဿနပညာရှင်တယောက်က ‘ကျွန်ုပ်တို့ မြင်ရသောအရာများဖြစ်စေ၊ မမြင်ရသောအရာ

များဖြစ်စေ အားလုံးသည် တူရားဖြစ်ကြပါသည်ဟု ပါးနပ်စွာပြောခဲ့ပါသည်။ ထို့သို့ဖြင့် တူရားသခင်သည် ကမ္ဘာကြီး၏ အစိတ်အပိုင်းများအားလုံးထဲတွင် စိမ့်ဝင်နေသယောင် စိတ်ကူးယဉ်ပါသည်။ သို့သော် တူရားသခင်သည် ကျွန်တော်တို့ကို တည်ငြိမ်သောအတွေးအခေါ်ထဲတွင် ရှိနေစေဖို့ရန်၊ သူ၏အနှစ်သာရနှင့်ပတ်သက်၍၊ အထက်ကကျွန်တော်ပြောခဲ့သော အကြောင်းအရာကြီးနှစ်ခုနှင့် သတိထားစွာ သင်ပေးတော်မူပါသည်။ တူရားသခင်သည် တချိန်ထဲတွင် ဆိုးဝါးသောအတွေးအမြင်များထက် ကျော်လွန်နေသလို၊ လူ့အတွေးအခေါ်၏ ရဲတင်းလွန်းခြင်းကိုလည်း လျော့ပါးစေပါသည်။ သူ၏ကြီးမာလှမှုက ကျွန်တော်တို့ကို တူရားသခင်အား တိုင်းတာရန် ကြိုးစားမှုတိုင်းကို ပျက်ပြားစေသည်။ တချိန်ထဲတွင် သူ၏ဝိညာဉ်ဖြစ်နေမှုက သူနှင့်ပတ်သက်၍ ကျွန်တော်တို့သည် မြေကြီးပေါ်မှအကြောင်းအရာများနှင့် နှိုင်းနှိုင်း၍တွေးခေါ်ခြင်း၊ အသွေးအသားရှိသယောင် ထင်မြင်ယူဆခြင်းတို့ကို တားမြစ်ပါသည်။ ကောင်းကင်တံသည် သူ့နေသောနေရာဖြစ်သည်ဟု တူရားသခင်သည် ကျွန်တော်တို့ကို အကြိမ်ကြိမ်ပြောနေပါသည်။ ထို့အပြင် သူ၏ နားလည်၍မကုန်နိုင်ခြင်းဆိုသည့် ဂုဏ်လက္ခဏာဖြင့် တူရားသခင်သည် တကမ္ဘာလုံးကို ပြည့်နေပြန်သည်။ ထို့အချက်ကို သိရသဖြင့် ကျွန်တော်တို့သည် မြေပေါ်ဝပ်တွားလျက်၊ စိတ်လေးလံရပြန်ပါသည်။ ထို့သို့ဖြင့် တူရားသခင်သည် ကျွန်တော်တို့ကို ကမ္ဘာမှနေ၍ အထက်သို့ ကြွတက်စေကာ၊ ပျင်းနေသော၊ မလှုပ်ကိုင်ချင်ဖြစ်နေသော ကျွန်တော်တို့ကို ဆွဲလှုပ်ပစ်လိုက်ပါသည်။”

ငြင်းပယ်တော်မူခြင်းခံရသူတို့ကို ပြစ်ဒဏ်ခတ်ခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ တူရားသခင်၏ပြောဆိုမတ်တော်မူခြင်းကို ပြောသည့်အခါ၊ မာတင်လူသာက ဤသို့ရေးခဲ့ပါသည်။ “သို့သော် ဤနေရာတွင် တူရားသခင်ကို ရှိသေလေးစားလျက်၊ အံ့ဩစွာနှင့်ချီးမွမ်းရပါမည်။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် သူသည် အလွန်ဂရုဏာထားတတ်သောသူအဖြစ်နှင့် ထိုက်တန်မှု အနည်းငယ်မှ မရှိသူများကို ပြောဆိုမတ်တော်မူလျက် ကယ်တင်တော်မူသောကြောင့်ဖြစ်သည်။ တူရားသခင်၏ဉာဏ်ပညာတော်သည် အတိုင်းအတာတစ်ခုတွင် လူနှင့်ခြားနားတော်မူကြောင်းကို ပြသရပါမည်။ ထို့သို့ပြုသောအခါ သူသည် တခါတရံ ကျွန်တော်တို့အမြင်တွင် မပြောဆိုမတ်သလို ထင်ရပါသော်လည်း၊ ပြောဆိုမတ်တော်မူသည်ဟု ယုံကြည်လျက် ပြသရမည်ဖြစ်သည်။ တူရားသခင်၏ပြောဆိုမတ်တော်မူခြင်းသည် လူတို့ကသတ်မှတ်သော ပြောဆိုမတ်ခြင်းဆိုသည်နှင့် တိုင်းတာညှိနှိုင်း၍ရလျှင်၊ သူသည် တူရားမဟုတ်ကြောင်း ရှင်းနေပါသည်။ ထို့သို့ဖြစ်လျှင် သူသည် လူနှင့် ဘာမှမခြားသူတယောက်မျှသာ ဖြစ်သွားပါမည်။ သို့သော် သူသည် တပါးတည်းသာရှိတော်မူသော စစ်မှန်သောတူရား ဖြစ်သည်နှင့်အညီ၊ သူ၏အကြောင်းသည် သိ၍မကုန်နိုင်ဖြစ်တော်မူသည်။ သူ့ဉာဏ်ပညာတော်သည် လူ၏နားလည်မှုနှင့် မညီညွတ်လှမ်း၍မရှိနိုင် ဖြစ်တော်မူသည်။ ထို့ကြောင့် သူ၏ပြောဆိုမတ်တော်မူခြင်းသည်လည်း သိ၍မကုန်နိုင်ပါဟု ပြောခြင်းသည် သဘာဝကျသလို၊ မဖြစ်မနေရောက်ရမည့် နိဂုံးဖြစ်ပါသည်။”

ဝန်ခံချက်များထဲမှ တူရားသခင်သည် သိ၍မကုန်နိုင် ဖြစ်တော်မူခြင်းအကြောင်း
(God's Incomprehensibility in the Creeds)

တူရားသခင်၏ သိ၍မကုန်နိုင်ဖြစ်တော်မူခြင်း အမှန်တရားသည် မဖြစ်မနေဝန်ခံရမည့် အမှန်တရားဖြစ်ကြောင်း၊ ကြေညာရမည့်အမှန်တရားဖြစ်ကြောင်း အသင်းတော်သည် သူ၏ဝန်ခံခြင်းများထဲတွင် ပေါ်ပြထားပါသည်။ အာသန်နေးဆီးယပ်စ် ဝန်ခံချက်က(Athanasian Creed မှားယွင်းစွာ အာသန်နေးဆီးယပ်စ်နာမည်ကို တပ်ထားခြင်း) ဤသို့အခိုင်အမာပြောပါသည်။ “ဧဝံဂေလိယတူရားသခင် သိ၍မကုန်နိုင်သောသူ(အကန်အသတ်မဲ့သူ)၊ သားတော် သိ၍မကုန်နိုင်သောသူ(အကန်အသတ်မဲ့သူ)၊ သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော် သိ၍မကုန်နိုင်သောသူ(အကန်သတ်မဲ့၊ အနန္တဖြစ်ခြင်း)ဖြစ်တော်မူသည်။” အရှေ့ပက်အသင်းတော်(Eastern Church)၏ “အမေးအဖြေအရှည်” (Larger Catechism)တွင် အောက်ပါအမေးအဖြေကို ထည့်သွင်းထားပါသည်။ “ဘာသာရေး သွန်သင်ချက်တွင် အသိပညာသာမက၊ ယုံကြည်ခြင်းသည်လည်း လိုအပ်ကြောင်း အဘယ်ကြောင့်ထည့်ထားသနည်း? အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် ဘာသာရေးသွန်သင်ချက်က၊ သိ၍မကုန်နိုင်သော၊ မြင်၍မရသော တူရားသခင်၏အကြောင်းကို သင်ပေး၍ဖြစ်သည်။ ထို့အပြင် တူရားသခင်၏ဉာဏ်ပညာတော်သည် နက်နဲခြင်းထဲတွင် ကွယ်ဝှက်လျက် ရှိတော်မူသည်။ ထို့ကြောင့် နောက်ဆက်တွဲအနေနှင့် ဤဘာသာရေးသွန်သင်ချက်၏ အစိတ်အပိုင်းအတော်များများသည်၊ အသိပညာတစ်ခုတည်းနှင့် လက်ခံ၍မရနိုင်ပါ။ယုံကြည်ခြင်းအားဖြင့်သာ လက်ခံနိုင်မည် ဖြစ်သောကြောင့်ဖြစ်သည်။”

ကက်သလစ်ယုံကြည်ခြင်း၏ ဧဒါမဲတစ်ယုံကြည်ချက်တွင် ဤသို့ကြေညာပါသည်။ “သန့်ရှင်းသော ကက်သလစ်တမန်တော်တို့၏ရောမအသင်းတော်က ယုံကြည်၍ဝန်ခံသည်မှာ စစ်မှန်သော၊ အသက်ရှင်သော တူရားသခင် တစ်ဦးတည်းရှိသည်။ သူသည် ကောင်းကင်နှင့်မြေကြီးကို ပန်ဆင်းသည်၊ အနန္တတန်ခိုးတော်ရှင်၊ ထာဝရတူရား၊ ကြီးမားလှသူ၊ သိ၍မကုန်နိုင်သူ ဖြစ်တော်မူသည်။ အသိပညာတွင်၎င်း၊ အလို့ဆန္ဒတွင်၎င်း၊ ပြည့်စုံခြင်းအလုံးစုံတွင်၎င်း အနန္တဖြစ်တော်မူသည်။”

ဒုတိယမြောက်ဟဲလ်ဗဲတစ်ဝန်ခံချက်(Second Helvetic Confession)တွင် ဤသို့ကြေညာသည်။ “ကျွန်ုပ်တို့ ယုံကြည်၍၊ သင်ပေးသည်မှာ တူရားသခင်သည် အနှစ်သာရ (သို့) သဘာဝ တစ်ခုတည်းသာရှိတော်မူသည်။ မိမိကိုယ်မိမိအားဖြင့် အသက်ရှင်တော်မူသည်။ မိမိကိုယ်ကို၌ အားလုံးကိုလှုံ့လောက်တော်မူသည်။ မျက်မြင်မရဖြစ်သည်။ ဓန္ဒာကိုယ်မဲ့ဖြစ်သည်။ အကန်အသတ်မဲ့ ဖြစ်တော်မူသည်။ မြင်ရသောအရာ၊ မမြင်ရသောအရာအားလုံးကို ပန်ဆင်းတော်မူသောသူဖြစ်သည်။ ကောင်းမြတ်ခြင်း၏ အချုပ်အခေါ်ဖြစ်တော်မူသည်။ အသက်ရှင်တော်မူသည်။ အရာခပ်သိမ်းကိုထမြောက်စေသူ၊ ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်တော်မူသောသူ ဖြစ်တော်မူသည်။ အနန္တတန်ခိုးတော်ရှင်၊ ကြီးကြယ်ခန်းနားစွာ ပညာရှိတော်မူသည်။ နူးညံ့သိမ်မွေ့သည်။ ဂရုဏာရှိသူ၊ ပြောဆိုမတ်သူ၊ မှန်ကန်သူ ဖြစ်တော်မူသည်။ ထို့အပြင် တူရားသခင်သည် မျက်မြင်မရ၊ ဝိညာဉ်တော်ဖြစ်တော်မူ၍၊ အနှစ်သာရ၍ သိ၍မကုန်နိုင်သူဖြစ်တော်မူရ

ကား၊ သူ့ကို ပုံတူရှုပ်တူဖြင့်၎င်း၊ ပန်ချီးကားချပ်အားဖြင့်၎င်း ပေါ်ပြု၍မရနိုင်ပါ။ ထို့ကြောင့် ကျွန်ုပ်တို့သည် ကျမ်းစာတော်မြတ်အတိုင်း ကြောက်ရွံ့မှုကင်းစွာဖြင့် ဘုရား၏ပုံတူရှုပ်တူများဆိုသည်မှာ လိမ်ညာခြင်းသက်သက်သာ ဖြစ်ကြသည်ဟု ပြောဝံ့ကြပါသည်။”

ပြင်သစ်(ဂေါလ်)ယုံကြည်ဝန်ခံချက်က ဤသို့ပြောပါသည်။ “ကျွန်ုပ်တို့ ယုံကြည်၍ ဝန်ခံကြသည်မှာ ဘုရားသခင်တပါးတည်းသာရှိတော်မူသည်။ သူသည် ရှုပ်ထွေးခြင်းကင်းမဲ့သော တစ်ခုသောအနုစိတ်သာရ၊ ဝိညာဉ်ဖြစ်တော်မူသည်။ ထာဝရဖြစ်သည်။ မျက်မြင်မရ၊ မပြောင်းလဲသူ ဖြစ်တော်မူသည်။ အကန့်သတ်မဲ့ အနန္တဖြစ်၍၊ သိ၍မကုန်နိုင်သူ၊ နက်နဲလှသူဖြစ်တော်မူသည်။”

ထို့အတူ ဘဲလ်ဂျစ်ဝန်ခံချက်ကလည်း ထိုသို့ပြောပါသည်။ “ရှုပ်ထွေးခြင်းမရှိသော၊ ဝိညာဉ်ဖြစ်တော်မူသော၊ ဘုရားသခင်ဟု ခေါ်သည့်ဘုရား တစ်ဦးတည်းသာရှိ၏ဟု၊ ကျွန်ုပ်တို့အားလုံးသည် စိတ်နှလုံးဖြင့်ယုံကြည်ကြ၍ နှုတ်ဖြင့်ဝန်ခံကြပါသည်။ ထိုဘုရားသခင်သည် ထာဝရဖြစ်တော်မူသည်။ သူ၏အကြောင်းကို သိ၍မကုန်နိုင်ဖြစ်တော်မူသည်။ မျက်မြင်မရဖြစ်တော်မူသည်။ ပြောင်းလဲခြင်းမရှိသူဖြစ်တော်မူသည်။ ထာဝရဖြစ်တော်မူသည်။ ပြည့်စုံသော ဉာဏ်ပညာတော်၊ ဖြောင့်မတ်ခြင်း၊ ကောင်းမြတ်ခြင်းတို့ကို ပိုင်ဆိုင်တော်မူသည်။ ထို့အပြင် ကောင်းမြတ်ခြင်းများအားလုံး ကြွယ်ဝစွာစီးဆင်းထွက်လာသည့် စမ်းရေပေါက်ဖြစ်တော်မူသည်။”

ထို့အတူ ပထမမြောက်စကော့တို့၏ယုံကြည်ဝန်ခံချက်ကလည်း ဘုရားသခင်နှင့်ပတ်သက်၍ ဤ သို့ပြောပါသည်။ “ထာဝရ၊ အကန့်သတ်မဲ့အနန္တ၊ တိုင်းတာ၍မရ၊ သိ၍မကုန်နိုင်၊ အနန္တတန်းစိုးတော်ရှင်၊ မြင်၍မရသူ”ဖြစ်တော်မူ၏။

ဝဲစ်မင်စတာယုံကြည်ဝန်ခံချက်ကလည်း ဤသို့ပေါ်ပြပါသည်။ “စစ်မှန်သော၊ အသက်ရှင်တော်မူသော ဘုရားသခင် တစ်ဦးတည်းသာရှိပါသည်။ သူ၏အဖြစ်တော်နှင့် ပြည့်စုံတော်မူခြင်းသည် အကန့်သတ်မဲ့ အနန္တဖြစ်တော်မူသည်။ စင်ကြယ်လှသောဝိညာဉ်တော်၊ မြင်၍မရ၊ ခန္ဓာမဲ့၊ အစိတ်အပိုင်းမရှိ၊ (သို့) စိတ်လှုပ်ရှားမှုမဲ့ ဖြစ်တော်မူသည်။ မပြောင်းလဲသူ၊ ကြီးမာလှသူ၊ ထာဝရဖြစ်သူ၊ သိ၍မကုန်နိုင်သူ ဖြစ်တော်မူသည်။”

ထို့ကြောင့် ဘုရားသခင်သည် သိ၍မကုန်နိုင်ဖြစ်တော်မူသည်ဟု ပြောခြင်းသည်၊ သမိုင်းတလျှောက် အသင်းတော်က ဝန်ခံခဲ့သော ယုံကြည်ခြင်းများအရ၊ ထူးဆန်းသော၊ မရှိပူးသောအမှန်တရား မဟုတ်ပါ။ ထို့ကြောင့် လူ၏ဉာဏ်သေးသေးကလေးနှင့် သူ၏အနုစိတ်တော်ကို တိုင်းတာနိုင်မည် မဟုတ်ပါ။ ရှာ၍သိ၍ ကုန်နိုင်မည်လည်း မဟုတ်ပါ။ သို့သော် ထိုသို့ပြောခြင်းသည် “မသိနိုင်ပါ”ဟုပြောခြင်းနှင့်တော့ မတူပါ။ ထို့အတူ အသင်းတော်ကလည်း မည်သည့်အချိန်တွင်မှ ဘုရားသခင်ကိုမသိနိုင်ပါဟု မသင်ခဲ့ဘူးပါ။

စေတသစ်ဆင်ခြင်ခြင်းဝါဒနှင့်ဘုရားသခင်ကိုမသိနိုင်ခြင်းအယူအဆ
(Modern Rationalism and the Unknowability of God)

စေတသစ်ဆင်ခြင်ခြင်းအဓိကဝါဒက သိ၍မကုန်နိုင်သောဘုရားသခင် ဆိုသည့်အမှန်တရားကို သိ၍မရနိုင်သောဘုရားသခင်ဟူသည်နှင့် အစားထိုးလာပါသည်။ ဆင်ခြင်ခြင်းအဓိကဝါဒ အီမန်နယ်ယယ်ကန်(Immanuel Kant)က အချိန်နှင့်နေရာဆိုသည်မှာ အာရုံသိ(sensation)ဖြင့်သာသိရသည်။ ဓမ္မဓိဋ္ဌာန်ကျသောအရှိတရားအဖြစ် တကယ်တမ်းတွင်မရှိဟု အမြင်သစ်ကိုတည်ဆောက်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် အတွေ့အကြုံရေဆင်ခြင်စဉ်းစားခြင်းကဏ္ဍ(a priori modes of thinking)ထဲတွင်သာ ထည့်သွင်းရမည်ဟုပြောပါသည်။ ထိုသို့ဖြင့် အသိပညာအားလုံး၏ဖြစ်နိုင်ခြေသည် အတွေ့အကြုံဖြင့်သိနိုင်သော ဤကမ္ဘာပေါ်တွင်သာဖြစ်သည်ဟု ကန့်သတ်လိုက်ပါသည်။ လက်တွေ့အသိအကျိုးရှိမှုက ဆင်ခြင်ခြင်းသက်သက်ဖြင့် မည်သို့မျှမတွေ့နိုင်သော ဘုရားသခင်၊ ဝိညာဉ်၊ ထာဝရရှင်သန်ခြင်း ဆိုသည့်အိုင်ဒီယာများကို ဖြစ်ပေါ်စေသည်။ သို့သော် ထိုအသိပညာများသည် မည်သည့်အခါတွင်မျှ စစ်မှန်သောအသိပညာ ဖြစ်လာနိုင်မည်မဟုတ်ပါ။ ထို့ကြောင့် ၎င်းတို့ကို ဓမ္မဓိဋ္ဌာန်ကျခြင်းအတွင်း၌ မည်သို့မျှ ထည့်သွင်း၍ရမည်မဟုတ်ပါ။ ဘုရားသခင်ကိုသိခြင်းအသိပညာသည် ပုဂ္ဂလိကဓိဋ္ဌာန်ကျသော အတွေ့အကြုံတစ်ခုသာ ဖြစ်နေပါသည်။ ထို့ကြောင့် ဘုရားသခင်ကိုသိသော အသိပညာကို ဒေါမဲတစ်ပညာအဖြစ် သိပုံနည်းကျစွာ စူးစမ်းတည်ဆောက်ခြင်းသည် မဖြစ်နိုင်သောအရာတစ်ခုဖြစ်သည်ဟု ကန့်ကရောပါသည်။

အစစ်အမှန်ဆိုသည်မှာ သိမြင်ခံစားထိတွေ့၍ရသော အရာများသာ ဖြစ်သည်ဟုပြောသော ပေါ့စီတစ်ဖီးဇင်ဝါဒ (Positivism)က တင်းကြပ်သော ယူတ္တိဗေဒစည်းမျဉ်းများကိုသုံးကာ အကယ်၍သာ ဘုရားသခင်ရှိခဲ့မည်ဆိုပါက၊ ထိုဘုရားသည် စစ်မှန်သောဘုရားစစ်ဖြစ်သည်ဆိုပါက၊ ထိုဘုရားသည်၊ အခြေအနေအလုံးစုံက တွန်းပို့နေသည်မှာ၊ မသိနိုင်သောအရာသာဖြစ်နေပါမည်။ ဆိုလိုသည်မှာ သူသည် တကယ်ရှိမရှိ၊ သူသည်မည်သို့သောသူဖြစ်ကြောင်း တာကိုတာမှမသိနိုင်ပါဟု သက်သေပြပါသည်။ ပားဘတ်စပင်ဆာဆိုသည် ဒဿနပညာရှင်က၊ စကြဝဠာကြီး၏မူလအစနှင့်ပတ်သက်၍ နားလည်၍ရနိုင်မည့်အဆို သုံးမျိုးသာ ရှိနိုင်ပါသည်ဟု ပြောပါသည်။ ၎င်းတို့မှာ သူ့ဘာသာဖြစ်လာခြင်း၊ မိမိဘာသာ ဖန်ဆင်းခြင်း၊ (သို့) ပြင်ပတစ်ခုခုက ဖန်ဆင်းခြင်း စသည်တို့ဖြစ်သည်။

စေတသစ်ဆင်ခြင်ခြင်းအဓိကဝါဒကိုဝေဖန်ခြင်း

ဆင်ခြင်ခြင်းအဓိကဝါဒ၏အားနည်းချက်နှင့်အချဉ်းနီးဖြစ်မှုကို ပေါ်ထုတ်ရန် မခက်ပါ။ ပထမအနေနှင့် ဆင်ခြင်ခြင်းအဓိကဝါဒက ဘုရားဆိုသည်မှာ ဤကဲ့သို့ဖြစ်မည်ဟု မိမိကိုယ်ပိုင်အတွေးများဖြင့် တည်ဆောက်ပါသည်။ ထိုသို့တည်ဆောက်ပြီးသောအခါ၊ ထိုသို့သောဘုရားကို မသိနိုင်ပါဟု ပြောပါတော့သည်။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် ထိုဝါဒကတွေးသောဘုရားသည် ဆန့်

ကျင့်ပက် အမြောက်အမြားနှင့်တူရား ဖြစ်နေသောကြောင့်ဖြစ်သည်။ ထိုဝါဒက တူရားဆိုသည်မှာ ပထမအကြောင်းအရာ၊ အလုံးစုံ ဖြည့်ဝခြင်း၊ အနန္တပုဂ္ဂိုလ်ဖြစ်သည်ဟု ပြောသည်။ ထို့နောက် မိမိတို့သတ်မှတ်သော ထိုစကားလုံးများကို တစ် အနက်ပွင့်ပြန်သည်။ ထို့နောက် ထိုသို့သော စကားလုံးများထဲ ပါနေသောအကြောင်းအရာများကို ကျွန်တော်တို့မသိနိုင်ပါဟု ပြောပြန်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ဆင်ခြင်ခြင်းအဓိကဝါဒသည် သက်သက်မဲ့မေးခွန်းများ တောင်းဆိုနေသောဝါဒ ဖြစ်သည်။ တနည်းအားဖြင့် မိမိတည်ဆောက်သော တူရား၊ အတွေးအခေါ်ရှုပ်တူကို မိမိဘာသာ ခြေမုန်းနေခြင်းသာ ဖြစ်ပါတော့သည်။

ပွင့်ပြုလျက်ရှိသောတူရားသခင်သည် ရှိနေသောအရာပင်သိမ်းကိုဖြေရှင်းရန် လူ့အတွေးဖြင့် တွေးခေါ်ပေါ်ထုတ်သော ပထမအကြောင်းအရာ မဟုတ်ပါ။ သူသည် ကောင်းကင်နှင့် မြေကြီးကိုပန်ဆင်းသူ ဖြစ်သည်။ သူသည် တချိန်ထဲတွင် သိ၍မကုန် နိုင်သူ၊ သို့သော် သိ၍ရနိုင်သူ ဖြစ်တော်မူသည်။ ဘာမှမရှိသောအဖြစ်မှနေ၍ အရှိတရားအားလုံးကို ရှိနေသကဲ့သို့ ခေါ်ထုတ်တော် မူသောသူဖြစ်သည်။ ပွင့်ပြုလျက်ရှိသောတူရားသခင်၊ ခရစ်ယာန်အသင်းတော်က ယုံကြည်ကိုးစားသော တူရားသခင်သည် အသက် မရှိသောအနန္တပုဂ္ဂိုလ်၊ အတွေးအခေါ်ပညာ၏ရှုပ်တူ မဟုတ်ပါ။ သူ့ကို ကျမ်းစာက အမြင့်ဆုံးသောတူရား၊ မိမိ၏ကောင်းမြတ်ခြင်း များဖြင့် အစဉ်အမြဲ ကျွန်တော်တို့၏ အဆုံးစွန်တွေးခေါ်နိုင်သည်ထက် ပိုမြင့်မားတော်မူသောသူအဖြစ် ပေါ်ပြပါသည်။

ပွင့်ပြုနေသောတူရားသခင်သည် ပန်ဆင်းထားသောသတ္တဝါများနှင့် မည်သို့သောဆက်သွယ်မှုမှ မရှိဘဲ အေးစိစွာ တက်ပယ် တည်းနေသော အနန္တတန်ခိုးတော်ရှင် မဟုတ်ပါ။ သူသည် အမြဲတမ်း ကွယ်ဝှက်နေတော်မူသောသူ(ဟေရှာ ၄၅:၂၅) ဖြစ်သော် လည်း၊ သူသည် ကြီးမားလွန်း၍ အကုန်သိနိုင်ရန် မဖြစ်နိုင်သူ၊ နက်ရှိုင်းလွန်း၍ အခြေကိုတိုင်ရန် မဖြစ်နိုင်သူ၊ မည်သူမျှ မချဉ်း ကပ်နိုင်သော အလင်းထဲတွင် နေထိုင်သောသူ(၁တိ ၆:၁၆)ဖြစ်တော်မူပါသည်။ ပန်ဆင်းခံဆိုသော သတ္တဝါအပေါင်းတို့အထက်၌ သီးခြားမြင့်မားစွာ ရှိတော်မူသူ ဖြစ်သော်လည်း၊ တချိန်ထဲတွင် ကြီးမားလှသူ ဖြစ်တော်မူရကား၊ သူ့အထဲတွင် ကျွန်တော်တို့သည် အ သက်ရှင်လျက်၊ လှုပ်ရှားလျက်၊ မိမိတို့၏ဖြစ်တည်မှုကို ရရှိကြလျက်ရှိပါသည်(တမန်၁၇:၂၈)။ ထို့ကြောင့် သူသည် မိမိအားချစ်မြတ် နိုးသူတို့နှင့် အင်မတန်ရင်းနှီးစွာ၊ သူ့ငယ်ချင်းမိတ်ဆွေများအဖြစ်နှင့် နေနိုင်တော်မူသော တူရားသခင် ဖြစ်တော်မူပါသည်။

ဆင်ခြင်ခြင်းအဓိကဝါဒ၏တူရားသည် တူရားမဟုတ်ပါ။ လူ့အတွေးထဲ တွေးထားသောသက်မဲ့အတွေးတရပ်သာ ဖြစ်သည်။ ထိုသို့သော စပင်ဆာ၏တူရားကို မိသိနိုင်ဘဲနေခြင်းအား မည်သူကမျှဂရုစိုက် နေမည်မဟုတ်ပါ။

ဒုတိယအနေနှင့်၊ အထက်ကပြောခဲ့သည်နှင့် နီးကပ်စွာပြောနိုင်သည်မှာ၊ ဆင်ခြင်ခြင်းအဓိကဝါဒက သိနိုင်ခြင်းနှင့် အကုန် နားလည်သဘောပေါက်ခြင်း နှစ်ခုတို့ကို တူသည်ဟု မှတ်ထားခြင်းဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် စပင်ဆာ၏ တွေးခေါ်ခြင်းကိုကြည့်လျှင် အကုန်နားမလည်နိုင်ခြင်းသည် မသိနိုင်ခြင်းဖြစ်သည်ဟု ပြောနေသည်ကို တွေ့ရသည်။

ထိုသို့သာမှန်မည်ဆိုလျှင်၊ စပင်ဆာအနေနှင့် အင်မတန်ရှည်လျားစွာ တူရားသခင်ကိုမသိနိုင်ပါဟု ဆင်ခြင်ပေးနေစရာ မလိုအပ်လှပါ။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် လူ့ကတွေးခေါ်နိုင်သော အနန္တဖြစ်ခြင်း၊ ပြည့်စုံခြင်း၊ ပထမအကြောင်းအရာ စသည်တို့ သည် မည်မျှပင် ယေဘုယျ ကျနေစေကာမူ၊ အကုန်အသတ်တော့ ရှိနေမြဲဖြစ်သည်။ သမုတိသဘောကိုဆောင်နေဆဲဖြစ်သည်။ အ ကြောင်းနှင့်အကျိုး ဥပဒေသအောက်မှ တွေးနေခြင်းဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် လူဖြစ်သော ကျွန်တော်က တွေးနိုင်သောတူရားသည် အကုန်သတ်နှင့်တူရားဖြစ်နေသည်။ ထို့ကြောင့် တူရားမဟုတ်တော့ပါ။

တွေး၍မရခြင်း (သို့) သိ၍မကုန်နိုင်ခြင်းသည် မသိနိုင်ခြင်းနှင့် ထပ်တူမကျပါ။ အကယ်၍သာ လူသား၏အတွေးက သိ၍ မကုန်နိုင်သောသူကို အကုန်သိနိုင်မည်ဆိုပါမူ၊ အနန္တဖြစ်ခြင်းကို အကုန်အသတ်ရှိသူက ရောက်နိုင်မည်ဆိုပါမူ၊ ပြောင်းလဲနေသူ က၊ မပြောင်းလဲသူထံ ရောက်နိုင်သည်ဆိုပါမူ ထိုအဆို မှန်နိုင်ပါမည်။ ထိုသို့ဖြစ်ခဲ့လျှင်လည်း၊ သိ၍မကုန်နိုင်ခြင်းသည် မဟုတ်ဝါ ကျများနှင့် ပြောနိုင်ယုံထက် ပိုမည်မထင်ပါ။ နောက်ဆုံးပြောနိုင်မည်မှာ ထိုသို့သောတူရားရှိကြောင်းကို၎င်း၊ မရှိကြောင်းကို၎င်း ဝေ ချာအောင် မပြောနိုင်ပါဆိုသည့်အဆင့်သာဖြစ်ပါမည်။

သို့သော် သိ၍မကုန်နိုင်သူက သူ၏အကြောင်းကို ကျွန်တော်တို့ထံပြောချင်သည်ဆိုလျှင် ထိုသို့မဟုတ်တော့ပါ။ အကုန်အ သတ်မရှိသူက အကုန်အသတ်ရှိ စကားလုံးများကိုသုံး၍ သူ၏အကြောင်းကို ပြောပြလိုလျှင်၊ အနန္တဖြစ်သူက မိမိဘာသာနိမ့်ချလျက်၊ အမြဲပြောင်းနေသော အရပ်သို့ကြွလာကာ မိမိအကြောင်းကို ပြောပြလိုလျှင် ဖြစ်နိုင်ပါသည်။ ထို့အခါ တူရားသခင်၏ နုတ်ကပတ် တော်ကို ယုံကြည်သောသူ ကြားသောသူအတွက် တူရားသခင်သည် မည်သူဖြစ်သည်၊ မည်သို့ဖြစ်သည်ဆိုသည့် တူရားသခင်၏ အ ကြောင်းများကို ကောင်းစွာသိလာနိုင်ပါသည်။ ထို့အခါ၊ ထိုသို့သိနေရင်းဖြင့် တူရားသခင်သည် သိ၍မကုန်နိုင်သူလည်း ဖြစ်တော်မူ သည်ဟု ထပ်၍သိလာကြပါသည်။ ထိုသို့ဖြင့် သူ၏အကြောင်းအားလုံးကို မသိကြသော်လည်း၊ သူ့က သူတို့ထံတွင် သိစေချင်သမျှ ပွင့်ပြုသောအကြောင်းအားလုံးကို သိလာနိုင်ကြပါသည်။ ထိုအသိပညာတွင် သူတို့သည် ဒဿနပညာ၏ အတွေးအမြင်မျှလောက် သာ သိခြင်းမဟုတ်တော့ပါ။ သူတို့သည် ထာဝရအသက်ကို ရလာကြခြင်းဖြစ်ပါသည်။

တတိယအနေနှင့် ဆင်ခြင်ခြင်းအဓိကဝါဒ၏ အနက်ရှိုင်းဆုံးအမှားနှင့်အပြစ်သည် တူရားသခင်၏ပွင့်ပြုချက်ကို တေးပယ် ထားခြင်း၊ လစ်လျူရှုခြင်း၊ ငြင်းပယ်ခြင်းနှင့် ဆန့်ကျင်ပက်ဖြုတ်ခြင်းတို့ဖြစ်ကြောင်း ထင်ရှားလာပါသည်။ ထို့ကြောင့် ကျွန်တော်တို့ သတိထားကြရပါမည်။ မဟုတ်ပါက ထိုနက်ရှိုင်းသောအပြစ်ဖြုတ်ခြင်းဖြစ်သည့် စိတ်သဘောထားနှင့် ဒဿနပညာ၏ လှုပ်ဆောင်ချက် များကို လေးစားမိမည် စိုးရိမ်ရပါသည်။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် ဒဿနပညာ၏ လှုပ်ဆောင်ချက်များသည် မယုံကြည်သော စိတ် သဘောထားမှ မယုံကြည်စွာ လှုပ်ဆောင်ခြင်းဖြစ်သည်။ မယုံကြည်ခြင်းသည် အပြစ်ဖြစ်ပါသည်။ ခရစ်ယာန်၏ဝန်ခံခြင်းများနှင့် ဒဿနပညာ၏ နိဂုံးဆွဲချက်များအကြား တည်ရှိနေသော ဆန့်ကျင်ပက်ဖြစ်မှုသည် ယုံကြည်ခြင်းနှင့် အတွေးအခေါ်ကြား ဆန့်ကျင် ပက်ဖြစ်နေမှု မဟုတ်ပါ။ ကျေးဇူးတော်နှင့်သဘာဝအကြား တည်ရှိနေသော ဆန့်ကျင်ပက်ဖြစ်မှု မဟုတ်ပါ။ ယုံကြည်ခြင်းနှင့် မယုံ

ကြည်ခြင်းအကြား တည်ရှိနေသော ဆန့်ကျင်ပက်ဖြစ်မှုသာဖြစ်ပါသည်။ ကျေးဇူးတော်နှင့်အပြစ်အကြား တည်ရှိနေသော ဆန့်ကျင်ပက်ဖြစ်မှုသာ ဖြစ်ပါသည်။

(Reformed Dogmatic Vol. 1, by Herman Hoeksema (1885-1965) စာအုပ်မှ ဘာသာပြန်ပါသည်)

xx

သုတ္တံ ၂၃:၁-၃၅ (ဂြိန်းဘူရင်မူ)

- ၁ - သင်သည် အုပ်ချုပ်သူတစ်ဦးနှင့်အတူ စားသောက်ရန် ထိုင်သောအခါ၊ သင့်ရှေ့တွင်ရှိသောအရာကို လှုံ့လဝိရိယနှင့် ဆင်ခြင်ပါ။
- ၂ - ထို့နောက် သင်သည် အစားအစာကို တပ်မက်သူဖြစ်လျှင်၊ သင်၏လည်ချောင်းသို့ ခါးတချောင်းကိုထားပါ။
- ၃ - သူ၏စားကောင်းသောကံဖွယ်များကို မလိုချင်နှင့်၊ အတယ့်ကြောင့်ဆိုသော် ၎င်းတို့သည် လိမ်ညာတတ်သော အစားအစာများ ဖြစ်ကြသည်။
- ၄ - ချမ်းသာဖို့ရန် မကြိုးစားနှင့်၊ သင်၏ဉာဏ်ပညာကို အားကိုးခြင်းမှ ရပ်တန့်လော့။
- ၅ - သင်သည် သင်၏မျက်လုံးများကို မရှိသောအရာအပေါ်သို့ ထားရှိမည်လော? အတယ့်ကြောင့်ဆိုသော် ကြွယ်ဝချမ်းသာခြင်း များသည် သူတို့ဘာသာ အတောင်များထွက်လာတတ်ကြပါသည်။ သူတို့သည် လင်းယုန်းငှက် ကောင်းကင်သို့ပျံတက်သွားသလို ပျံသန်းသွားတတ်ကြပါသည်။
- ၆ - ဆိုးညစ်သောမျက်လုံးရှိသူ၏ မှန်(အစာ)ကို သင်မစားနှင့်။
- ၇ - အတယ့်ကြောင့်ဆိုသော် သူသည် သူ၏နှလုံးသားတွင် ဇေတုသလို၊ အပြင်တွင်လည်း တကယ်ဖြစ်ပါသည်။- စားပါ၊ သောက်ပါ ဟု သင့်ကိုပြောနေသော်လည်း သူ၏နှလုံးသားသည် သင့်နှင့်အတူ မရှိပါ။
- ၈ - သင်စားလိုက်သော မှန်တလှုပ်စာကိုလည်း သင် ပြန်အန်ရလိမ့်မည်။ ထို့နောက် သင်၏ချိုသာသောစကားများ ဆုံးရှုံးရလိမ့်မည်။
- ၉ - လူ့မျက်စိနားထဲသို့ မပြောနှင့်၊ အတယ့်ကြောင့်ဆိုသော် သူသည် သင်၏ပညာရှိစကားများကို အထင်သေးလိမ့်မည်။
- ၁၀ - ရှေးကစိုက်ခဲ့သော မှတ်တိုင်ကို မရွှေ့နှင့်၊ ထို့အတူ ပခင်မရှိသူများ၏မြေကွက်များသို့ မဝင်နှင့်။-
- ၁၁ - အတယ့်ကြောင့်ဆိုသော် သူတို့၏ကယ်တင်ရှင်သည် တန်ခိုးကြီးတော်မူသည်။ သူက သူတို့၏ပြဿနာကို သင်နှင့်ဖြေရှင်းလိမ့်မည်။
- ၁၂ - သွန်သင်ခြင်းကို သင့်နှလုံးသား၌ အကျိုးသက်ရောက်စေပါ။ သင့်နားတို့ကိုလည်း အသိပညာစကားတို့ဖြင့် အကျိုးသက် ရောက်စေပါ။
- ၁၃ - ကလေးကို မဆုံးမဘဲမနေနှင့်၊ အတယ့်ကြောင့်ဆိုသော် သင် သူ့ကို တုတ်နှင့်ရှိုက်လျှင် သူ့သေမည်မဟုတ်။
- ၁၄ - သင်သည် သူ့ကို တုတ်နှင့်ရှိုက်ရမည်။ ထို့နောက် သူ၏ဝိညာဉ်ကို ငရဲမှ ကယ်လွှတ်ရမည်။
- ၁၅ - ငါ့သား၊ သင်၏နှလုံးသား ပညာရှိလျှင်၊ ငါ့ကိုယ်တိုင်၏နှလုံးသားကပင် ဝမ်းမြောက်လိမ့်မည်ဖြစ်သည်။
- ၁၆ - မှန်သည်၊ သင့်နှုတ်ခမ်းတို့က မှန်သည်များကိုပြောသောအခါ၊ ငါ၏ကျောက်ကပ်တို့ ဝမ်းမြောက်ကြလိမ့်မည်ဖြစ်သည်။
- ၁၇ - အပြစ်သားတို့အား သင်၏နှလုံးသားကို မနာလိုမဖြစ်စေနှင့်၊- သို့သော် သင် တနေလုံး တုရားသခင်အား ကြောက်ရွံ့ရွံ့ရွံ့သေခြင်းထဲ၌ နေထိုင်ပါ။
- ၁၈ - အတယ့်ကြောင့်ဆိုသော် အဆုံးသတ်သည် ရှိနေပါသည်။ ထို့အချိန်တွင် သင့်မျှော်လင့်ခြင်းသည် ပြတ်မသွားဘဲ နေပါလိမ့်မည်။
- ၁၉ - ငါ့သား၊ နားထောင်ပါ။ ပညာရှိပါ။ သင့်နှလုံးသားကို ထိုလမ်း၌ လမ်းညွှန်ပါ။
- ၂၀ - ဝိုင်ကို အလွန်အကျွံသောက်သူတို့ အကြားတွင် မနေနှင့်၊ အသားကို အထိန်းအကွပ်မရှိ စားသူများကြားတွင်လည်း မနေနှင့်။-
- ၂၁ - အတယ့်ကြောင့်ဆိုသော် အရက်သမားနှင့်အစားကြူးသူထံ ဆင်းရဲခြင်း ရောက်လာမည်ဖြစ်သည်။- ထို့နောက် အိပ်ငိုက်ခြင်း က ထိုသူ့ကို စုတ်ပြတ်နေသောအဝတ်များနှင့် ဝတ်ဆင်ပေးလိမ့်မည်ဖြစ်သည်။
- ၂၂ - သင့်ကိုမွေးသော ပခင်ကို နားထောင်ပါ။ ထို့အတူ သင်၏မိခင် အိုသောအခါ သူ့ကို အထင်မသေးနှင့်။
- ၂၃ - အမှန်တရားကို ဝယ်လော့၊ မရောင်းနှင့်၊ ထို့အတူ ဉာဏ်ပညာ၊ သွန်သင်ခြင်းနှင့် နားလည်ခြင်းတို့ကိုလည်း ပြုပါ။
- ၂၄ - ဖြောင့်မတ်သူတို့၏ ပခင်သည် ကြီးစွာဝမ်းမြောက်လိမ့်မည်။ ထို့အတူ ပညာရှိသောကလေးကို မွေးဖွားသူသည်လည်း သူ့ကြောင့် ဝမ်းသာရလိမ့်မည်။
- ၂၅ - သင့်ပခင်နှင့် သင့်မိခင်တို့ ဝမ်းသာကြလိမ့်မည်။ သင့်ကို မွေးသောမိခင်လည်း ဝမ်းမြောက်ရလိမ့်မည်။
- ၂၆ - ငါ့သား၊ သင့်နှလုံးသားကို ငါ့ထံ ပေးပါ။ သင့်မျက်လုံးတို့အား ငါ့လမ်းတို့ကို သေချာကြည့်ရှုလိုက်နာစေပါ။
- ၂၇ - အတယ့်ကြောင့်ဆိုသော် ပြည့်တန်ဆာမသည် နက်ရှိုင်းသောမြောင်းဖြစ်သည်။ ထို့အတူ သူ့စိမ်းမိန်းမသည်လည်း ကျဉ်းမြောင်းသော တွင်းဖြစ်ပါသည်။
- ၂၈ - သူမသည် သားကောင်ကို ချောင်းသကဲ့သို့ စောင့်နေပါသည်။ ထို့နောက် လူသားတို့ကြားတွင် အပြစ်ကျူးလွန်ခြင်းကို ပို့၍များပြားတိုးတက်စေပါသည်။

၂၉ - မည်သူသည် ပူဆွေးနေပါသနည်း? မည်သူသည် ဗလုံးဗထွေးပြောနေပါသနည်း? မည်သူသည် နီရဲသောမျက်လုံးတို့ ရှိပါသနည်း?

၃၀ - ဝိုင်သောကံခြင်းတွင် ကြားမြင်စွာနေသူတို့ဖြစ်သည်။ ရောနှောသောဝိုင်ကို ရှာဖွေသူတို့ဖြစ်ပါသည်။

၃၁ - ဝိုင်၏အရောင်သည် နီရဲနေလျှင်၊ မိမိအရောင်ကို ခွက်ထဲတွင် ပေါ်ပြနေလျှင်၊ သူ့ဘာသာသူ မှန်စွာ လှုပ်ရှားနေသည်ဆိုလျှင်၊ သင် ၎င်းကို မကြည့်တော့နှင့်။

၃၂ - နောက်ဆုံးတွင် ၎င်းသည် မြေဆိုးကဲ့သို့ ပေါက်တတ်ပါသည်။ မြေပွေးကဲ့သို့ အဆိပ်သင့်စေပါသည်။

၃၃ - သင့်မျက်လုံးတို့က သူ့စိမ်းအမျိုးသမီးများကို ကြည့်လာပါလိမ့်မည်။ သင့်နှလုံးသားကလည်း လွဲမှားခြင်းများကို ရေရွတ်လာပါမည်။

၃၄ - မှန်သည်။ သင်သည် ပင်လယ်၏အလည်တွင် အိပ်နေသလို ဖြစ်လာပါလိမ့်မည်။ (သို့) ရွက်တိုင်ထိပ်တွင် အိပ်နေသူကဲ့သို့ ဖြစ်လာပါမည်။

၃၅ - သူတို့က ငါ့ကို ရိုက်နှက်ကြသည်။ သို့သော် ငါ မနာ၊ သူတို့က ငါ့ကို ရိုက်နှက်ကြသည်။ သို့သော် ငါမခံစားပါ။ ငါ မည်သည့် အခါ နိုးလာမည်နည်း? သို့သော် ငါ ၎င်းကို ပြန်ရှာရဦးမည်ဟု သင်ပြောရပါလိမ့်မည်။

xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx

၀သက် ၃:၁-၁၃ (ဂြိန်းတူရင်မူ)

၁ - ထို့ကြောင့် ငါတို့သည် သည်းမခံနိုင်ကြတော့သဖြင့်၊ အေသင်မြို့တွင် တဦးတည်းကျန်ခဲ့ခြင်းသည် ပိုကောင်းပါသည်ဟု တွေးမိကြလျက်၊-

၂ - ငါတို့၏ညီအကိုဖြစ်သူ၊ ဘုရားသခင်၏သင်းအုပ်ဖြစ်သူ၊ ခရစ်တော်၏ဝေဂေလိတရားတွင် ငါတို့၏လှုပ်ပေါ်ကိုင်ဖက်ဖြစ်သူ တိမောသေကို သင်တို့ထံစေလွှတ်ကြပါသည်။ သူက သင်တို့ကို ခိုင်မြဲစေရန်၊ သင်တို့၏ယုံကြည်ခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ သင်တို့ကို နှစ်သိမ့်စေရန်ဖြစ်ပါသည်။

၃ - မည်သူကမူ သင်တို့ကို ထို့ဒုက္ခအခက်အခဲ ခံခြင်းများကြောင့် မရွှေ့ရှားစေသင့်ပါ။ ထို့သို့ခံရရန် ငါတို့ကို ခန့်အပ်ထားကြောင်း သင်တို့ကိုယ်တိုင် သိကြပါသည်။

၄ - ငါတို့ သင်တို့နှင့်ရှိခဏအခါကပင်၊ ငါတို့သည် ဒုက္ခဆင်းရဲခံကြရလိမ့်မည်ဟု သေချာပြောပြခဲ့ကြပါသည်။ ထို့အချက်သည် ယူတောင် တကယ်ဖြစ်လာပြန် သင်တို့ သိကြပါသည်။

၅ - ထို့အတွက်ကြောင့်၊ ငါသည် သည်းမခံနိုင်တော့သဖြင့်၊ သင်တို့ယုံကြည်ခြင်းအခြေအနေကိုသိရန် ငါလွှတ်လိုက်ပါသည်။ တစ်ခုတရားသောနည်းလမ်းဖြင့် ပြားယောင်းသွေးဆောင်သူက သင်တို့ကို သွေးဆောင်မည်စိုးသဖြင့်၊ ငါတို့၏ကြီးစားအားထုတ်ခြင်း အချည်းအနှီးဖြစ်မည်စိုးသဖြင့် ဖြစ်ပါသည်။

၆ - သို့သော် တိမောသေ သင်တို့ထံမှ ငါတို့ထံ ပြန်လာလျက်၊ သင်တို့၏ယုံကြည်ခြင်းနှင့် ချစ်ခြင်းအကြောင်း သတင်းကောင်းကို ပြန်ယူလာကာ၊ သင်တို့သည် ငါတို့ကို အမြဲတမ်း ကောင်းစွာမှတ်မိသတိရကြလျက်၊ ငါတို့က သင်တို့ကို မြင်ချင်သည်နည်းတူ၊ သင်တို့ကလည်း ငါတို့ကို ကြီးစွာသောဆန္ဒနှင့် မြင်တွေ့ချင်ကြကြောင်း ပြောပြပါသည်။

၇ - ထို့ကြောင့် ညီအကိုတို့ ငါတို့သည် အားလုံးသောဆင်းရဲဒုက္ခနှင့် စိတ်ဖိစီးမှုများအကြားတွင် သင်တို့၏ယုံကြည်ခြင်းကြောင့် နှစ်သိမ့်မှုရကြပါသည်။

၈ - ယူတောင် ငါတို့ အသက်ရှင်ကြပါသည်။ သင်တို့ ခရစ်တော်၌ ခိုင်မာစွာရပ်တည်ကြ၍ ဖြစ်ပါသည်။

၉ - အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် သင်တို့အတွက် ဘုရားသခင်ရှေ့မှောက်တွင် ငါတို့ ထံစားကြရသော ဝမ်းမြောက်ခြင်းအားလုံးအတွက်၊ ငါတို့သည် ဘုရားသခင်ထံ မည်သို့သော ကျေးဇူးတင်ခြင်းကို သင်တို့အတွက် ပြောနိုင်ကြပါမည်နည်း။

၁၀ - သင်တို့မျက်နှာများကို ပြန်တွေ့နိုင်ကြ ရန်နှင့် သင်တို့၏ယုံကြည်ခြင်းတွင် လိုအပ်နေသည်များကို ပြည့်စုံစေနိုင်ကြဖို့၊ နေ့နှင့်ည အလွန်အလွန် ဆူတောင်းကြပါသည်မဟုတ်လော?

၁၁ - ယူတောင် ဘုရားသခင်ကိုယ်တိုင်နှင့် ငါတို့၏ဖခင်၊ ငါတို့သခင် ယေရှုခရစ်က ငါတို့လမ်းများကို သင်တို့ထံ ပြည့်စုံတော်မူပါမည်။

၁၂ - သခင်ဘုရားက သင်တို့ကို တိုးတက်စေပါမည်။ တဦးနှင့်တဦးထံ ချစ်ကြခြင်းနှင့် လူ့အားလုံးကို ချစ်ကြခြင်း၌ ပို့၍ များပြားစေပါမည်။ ငါတို့က သင်တို့ထံပြုကြသကဲ့သို့ဖြစ်ပါမည်။

၁၃ - အဆုံးတိုင်အောင် သူသည် သင်တို့နှလုံးသားများကို ဘုရားသခင်၊ ငါတို့၏ဖခင်လည်းဖြစ်သူ၊ ရှေ့မှောက်၌၊ ငါတို့သခင်ယေရှုခရစ် မိမိ၏သန့်ရှင်းသူများအားလုံးနှင့်အတူ ပြန်လာချိန်တွင်၊ အပြစ်တင်ခွင့်မရှိသော သန့်ရှင်းခြင်း၌ မြဲမြံစေပါမည်။

+++++

သခင်ဘုရား၏နေ့ (၂၁)

၅၄။ သခင်ခရစ်တော်၏“ သန့်ရှင်းသောကက်သလစ်အသင်းတော်” နှင့်ပတ်သက်၍ သင်မည်သည်ကိုယုံကြည်သနည်း?

ဘုရားသခင်၏သားတော်သည်၊ ထာဝရအသက်ကိုရရှိရန် လူသားမျိုးနွယ်မှရွေးကောက်ထားသည့်၊ စစ်မှန်သောယုံကြည်ခြင်း၌ သဘောတူညီကြသည့် တစ်ဦးသောအသင်းတော်ကို ကမ္ဘာအစမှအဆုံးထိ မိမိ၏ဝိညာဉ်တော်နှင့်ပတ်သက်တော်ဖြင့် မိမိထံသို့ စုစည်း၊ ကာကွယ်၊ စောင့်ရှောက်ပါသည်။ ထိုအသင်းတော်၌ ကျွန်ုပ်သည် အသက်ရှင်သောအသင်းသားတစ်ဦးအဖြစ် အမြဲတမ်း ရှိနေမည်ဖြစ်သည်။ (ယော ၁၀:၁၁၊ ကမ္ဘာ ၂၆:၄၊ ဧရာ ၉:၂၄၊ ဖေက် ၁:၁၀၊ ယော ၁၀:၁၆၊ ဟေရှာ ၅၉:၂၁၊ တရား ၁၀:၁၄-၁၅၊ တမန် ၁၃:၄၈၊ ၁ကော ၁:၈-၉၊ ဧရာ ၈:၃၅)

၅၅။ “သန့်ရှင်းသူတို့မိတ်သဟာယဖွဲ့ခြင်း” ဆိုသည်ကို သင်မည်သို့နားလည်ပါသနည်း?
ပထမ၊ ယုံကြည်သူတစ်ယောက်စီတိုင်းသည် သခင်ခရစ်တော်၏အင်္ဂါများဖြစ်ကြသဖြင့် ညီတူစွာဖြင့်၊ သူနှင့် သူ၏ကြွယ်ဝခြင်းများ၊ လက်ဆောင်များအားလုံးကို ပါဝင်ဆက်ဆံသူများဖြစ်ကြသည်။ ဇူဝိယ၊ မိမိတို့၏လက်ဆောင်များကို အခြားအသင်းသားများ၏ အကျိုးအမြတ်နှင့်ကယ်တင်ခြင်းအတွက်၊ ရှာရှာရှာရှာရက်ရက်ရောရော အသုံးပြုကြရမည်မှာ လူတိုင်း၏တာဝန်ဖြစ်သည်ဟု သိကြရမည်။ (ယော ၁:၃-၄၊ ဧရာ ၈:၃၂၊ ၁ကော ၁၂:၁၃၊ ၁ဗ:၅၊ ဖိ ၂:၄-၆)

၅၆။ “အပြစ်များမှခွင့်လွတ်ခြင်း” ဆိုသည်နှင့်ပတ်သက်၍ သင်မည်သို့နားလည်ပါသနည်း?
ဘုရားသခင်သည် သခင်ခရစ်တော်၏ကျေနပ်စေခြင်းကြောင့် ကျွန်ုပ်၏အပြစ်များကို အမှတ်မထားတော့ပါ။ ကျွန်ုပ်၏တသက်တာလုံး ဆန့်ကျင်ရှုန်းကန်ရမည့် ကျွန်ုပ်၏ပျက်ဆီးနေသောသဘာဝကိုလည်း အမှတ်မထားတော့ပါ။ သို့သော် ကျေးဇူးကြီးမားစွာနှင့် ခရစ်တော်၏ဖြောင့်မတ်ခြင်းကို ကျွန်ုပ်အတွက် မှတ်ယူပေးပါသည်။ ထိုသို့ဖြင့် ကျွန်ုပ်သည် ဘုရားသခင်၏တရားစုံရှုံးရှေ့၌ မည်သည့်အခါတွင်မျှ အပြစ်စီရင်ခြင်း မခံရတော့ပါ။ (၁ယော ၂:၂၊ ၂ကော ၅:၁၉၊ ၂၁၊ ယော ၃:၁၄၊ ဆာလံ ၁၀၃:၃-၄၊ ၁၀-၁၁၊ ဧရာ ၈:၁-၃၊ ယော ၃:၁၈)